
Otázky a odpovědi k pečetím 
 

1 Náš nebeský Otče, jsme opravdu vděčni za ten čas obecenství, 
který jsi nám znovu dal kolem Božího Slova v Boží přítomnosti. Jsme 
vděčni, že jsi s námi tohoto rána, pomoz nám a požehnej nám. Odpusť 
naše hříchy, aby naše lampy mohly být naplněny olejem, nechť by byly 
čisté a hořely, abys nás mohl použít ke slávě Tvého vznešeného jména. 
Neboť o to prosíme ve jménu toho milovaného Syna Božího, Ježíše 
Krista. Amen. Můžete se posadit. 

Matouš 25:1-6 

2 Právě když jsem přicházel, slyšel jsem poselství. A vskutku, je 
to pravda, že nám je zapotřebí udržovat naše lampy naplněny. Udržet 
naše… Víte, když to hoří… S tím, co jsme doposud docílili, 
nevystačíme, vidíte, protože spalování oleje způsobuje karbon neboli 
saze. A z tohoto důvodu je musíme očistit… Udržujte tedy vaše lampy 
čisté, protože na konci knotu se usazuje karbon…  

Filipenským 3:14 

3 Mnozí z vás v mém věku… Kdysi jsme používali lampy na 
uhelný olej, a když se na vrcholu usadil karbon, na místě, kde měl 
planout oheň, překážel tomu světlu. A tak musíme neustále karbon 
odstraňovat, abychom se mohli hnát k cíli, k vítězné odměně Božího 
povolání shůry v Kristu Ježíši.  

4 Nuže, venku i vevnitř je nádherné ráno, blíží se čas Velikonoc. 
A dnes večer, bude-li to vůle Páně, budeme přistupovat k této poslední 
pečeti. A je to velice tajemná pečeť. Velice, velice, protože dokonce ani 
není… není zmíněna v Písmu na žádném místě, v žádném symbolu — 
prostě není nic, čeho bychom se byli schopni chytit. Musí to přijít 
bezprostředně z nebe. 

A proto je to pro mne hodina napětí. Bylo to napětí celý týden. Je to 
již osmý den, který jsem strávil v tomto pokoji. A všiml jsem si zde 
mnoha… v těchto otázkách, musel jsem z nich prostě vybírat. Mnohé 
se týkaly jenom žádosti o soukromý rozhovor. Vážím si toho. Chtěl 
bych je teď uskutečnit, vidíte, ale zrovna teď to není možné, protože 
jistě pochopíte, že to všechno… to, oč se nám právě nyní jedná, je, 
abychom mohli najít zjevení vůle Páně, vidíte. A tak, když budeme mít 
tyto rozhovory, člověka to úplně odsune na bok, k jiným věcem, vidíte. 

Žalm 1:3 

5 A pak, jako v modlitbě za nemocné, to je něco zcela jiného. To 
souvisí s viděními a jinými věcmi. Studium je znovu něco jiného, jste 
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pomazáni jiným způsobem. Tak, jak je zde v Bibli řečeno: „… strom 
zasazený u tekoucí vody.“ Řeky, vody — vidíte, stejná voda, ale jiné 
vyústění, jedno tím směrem, tam tím směrem a jiným směrem. Záleží 
na tom, do čeho to ústí. Ale dělá to tentýž Duch.  

6 Pavel v 1. Korintským 12 udělal totéž, mluvil o tom, že je hodně 
darů, ale působí je tentýž Duch. A tak vidíte, když pracujete třeba 
s nějakou věcí a potom přecházíte nebo to měníte a přistupujete k jiné 
věci (jistě chápete, co tím míním), studujete jistým směrem. A pak 
přimějete lidi… a teď jsou jejich srdce zcela nastavena: čím jsou tyto 
pečetě? A to způsobuje napětí. Co to znamená? Večer co večer, když 
jsem sem přicházel v takovém napětí, musel jsem nejdřív začít mluvit 
o něčem jiném, abych se uklidnil, rozumíte. A pak Duch Svatý zlomil 
tuto pečeť. Pak jsem musel… každý večer to vypadalo stejně. Pak, když 
chceme přejít k uzdravování nebo něčemu jinému, vidíte… Lidé se 
nastavili na jednu věc. Není to snadné vrátit se zpět nebo přejít rovnou 
k jiné věci. 

7 A pak, také, víte, že se právě mezi námi konají věci, vidíte… 
jsem prostě… Vím… vím, že jste to nespatřili, rozumíme si. Ale jsem si 
prostě tím jistý, že jste to nespatřili. A říkáte: „Bratře Branhame, není 
to pro tebe určitě jednoduchá věc říct tyto věci.“ Vím, že ne. Ale 
dívejte. Dovolte mi to říct nyní. Doufám, že tyto pásky jsou pouze pro 
nás a tak dále. Dovolte mi tedy říct, že jste to nepochopili, rozumíte, 
vlastně jste to ani neměli pochopit. Proto se to nesnažte vysvětlovat. 
Nedávejte tomu svůj vlastní výklad. Tím byste se od toho ještě více 
vzdálili. 

Jestli mi teď věříte, přijměte mou radu. Jestli mi Bůh dal najít milost 
ve vašich očích a víte o tom, že tato zjevení a věci… byl jsem zde 
s vámi dlouhou dobu a vždy to souhlasilo. A nyní máme dvojitý důkaz 
toho, že je to pravdivé, protože to zapadá přímo do Slova, vidíte. A tak 
můžete vědět, že je to „Tak praví Pán.“ Přesně tak. Podívejte, bylo vám 
to dokázáno. 

8 Přijměte tedy teď moji radu jako od vašeho bratra. Nedávejte 
tomu svůj vlastní výklad nebo něco jiného. Prostě jděte a žijte 
správným křesťanským životem, protože jinak, kdybyste něco takového 
udělali, pak byste se mohli od této skutečnosti vzdálit, vidíte. Nechali 
byste se od této věci odsunout. A všichni jste si přece vědomi toho 
a víte, že se tu děje něco tajemného. Prostě se to děje a já vím, oč se 
jedná. 

9 Nuže, neříkám to jen tak. Je to Boží milost, která mi dovolila 
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tyto věci poznat. Je to něco ohromného. Zrovna teď to zde není a tento 
svět to nemůže uvidět. A tak mi pomozte s touto Biblí v ruce; vím, oč 
se jedná. Bylo vám to již předtím řečeno. A proto tomu nedávejte 
žádný výklad, ale věřte mi jako vašemu bratru, vidíte. Žijeme ve velké 
hodině. 

10 Žijeme v době, kdy… Dobrá, buďte prostě velice pokorní, buďte 
křesťany a snažte se žít pro Boha, žijte počestně se svými bližními, 
milujte ty, kteří vás nemilují. Nesnažte se udělat žádnou… vidíte, 
jestliže to uděláte, pak z toho uděláte jenom nějakou záhadu a zmatete 
skutečný Boží program, vidíte. 

11 Včera odpoledne se v mém pokoji přihodilo něco, čeho se už 
nikdy nezbavím, vidíte. A tak vy… Asi před dvěma týdny se stalo něco, 
co nebudu schopen nikdy, dokud budu živ na této zemi, nebudu nikdy 
schopen se této věci zbavit, vidíte. A tak… 

12 Ale církvi, od vás není požadováno, abyste tyto věci znali. A tak 
tomu nedávejte žádný výklad, vidíte. Jděte jen napřed a zapamatujte si 
to, co vám bylo mluveno. Žijte křesťanským životem. Choďte do svého 
sboru, buďte opravdovým světlem, kdekoliv jste a sviťte pro Krista 
a řekněte lidem, jak Ho milujete. A ať je vaše svědectví po celý čas 
okrášleno láskou k lidem, protože pokud tak neuděláte, můžete se 
dostat do nepříjemnosti a ocitnout se mimo vyjetou cestu. 

13 A tak pohleďte, pokaždé když se budete pokoušet něco 
takového udělat, pak jste se provinili, vidíte. A tak nedávejte tomu 
žádný výklad. A zejména tomu dnes večer, když jsou tyto pečetě 
postaveny přímo před vás, vidíte. Nedávejte tomu výklad. Jděte prostě 
dál a buďte pokorní a přidržte se toho samého srozumitelného 
poselství. Můžete namítnout: „Bratře Branhame, je to…? My, jako 
církev živého Boha, copak bychom neměli…?“ 

Dobře, jak jsem se už pokoušel… Dívejte se sem, chtěl bych vám 
říct… „Dobře, proč tedy já nemohu? Já bych měl…“ 

Nikoliv. Zapamatujte si, říkám to k vašemu dobru. Podívejte, říkám 
vám to, abyste tomu porozuměli. Jestli mi teď věříte, poslouchejte to, 
co vám říkám. Rozumíte? 

14 Teď tu… máme tu místo a my bychom je nazvali poslechovým 
místem, vidíte, v něm je rozhlasový přijímač. Přicházejí sem varování 
a věci, které bychom měli dodržet, je to jako meč ve tvé ruce. 
Rozumíte? On může zachránit od zlého, ale může to udělat pouze 
tehdy, když ohledně toho přichází poselství. Rozumíte? 
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15 Ale teď, například, pro obyčejného člověka, povstalo už tak 
hodně kultů a klanů v souvislosti s různými nepatrnými vylitími Ducha, 
že lidé jsou z celé této směsi podníceni a jdou, a zakládají další malé 
hnutí, víte, a věci. Nebuďte žádostiví po takovýchto věcech. Víte. 

Nyní si zapamatujte, zůstaňte tak, jak jste. A říkejte: „Dobře, Pán…“ 
Ne, teď buďte velice opatrní. 

16 Podívejte se sem. Dovolte mi, abych vám něco ukázal. Věděli 
jste, že tady v tomto pokoji se nyní nachází tisíce hlasů? Doslovně 
lidské hlasy, které přicházejí magnetickými rádiovými vlnami. Proč je 
neslyšíme? To jsou skutečné hlasy. Je to tak? Procházejí přímo tímto 
místem. Jsou tu lidé, formy a těla, jež se pohybují právě teď v tomto 
pokoji. Souhlasí to? Dobře, proč je tedy nevidíme? Jsou tady, skutečné 
hlasy, stejně jako můj hlas. Dobře, proč je tedy neslyšíme? Vidíte, to 
musí nejdřív na něco narazit, aby to mohlo být zjeveno. Vidíte? 

17 Rozumíte teď tomu? Nesnažte se tedy žádnou z těchto věcí 
vysvětlovat. Jestli si Bůh přeje, abyste něco poznali, On vám to pošle. 
Zůstaňte teď opravdu poctiví. Opravdu poctiví. Zachovejte klid. Něco 
se stalo. A teď buďte opravdu… Rozumíte, co tím míním, že ano? Buďte 
prostě… 

18 Nebuďte v žádném případě výstředními křesťany, protože tímto 
způsobem se budete vzdalovat od Boha a vy… Jestli tomu můžete 
porozumět, jedná se o třetí tažení. To jste už měli pochopit tehdy. 
A proto… 

19 Zapamatujte si, to nebude žádným způsobem napodobeno. Jen 
tak daleko je vám dovoleno do těchto věcí nahlédnout. Teď prostě… jen 
si zapamatujte… Teď jste svědky, že se v tomto pokoji něco děje a že je 
zde něco… V tomto pokoji jsou přítomní opravdoví andělé, hlas Boží, 
ale jak vy… Vy nemůžete… Jestli neslyšíte ten přirozený hlas bez 
nějakého zdroje z kterého vychází, jak potom můžete uslyšet ten 
duchovní hlas? 

Efezským 2:6 

20 Můžete se tedy jen domnívat, že někdo zpívá nějakou písničku, 
která zde snad ani není. Vidíte. Ale když to zasáhne tu krystalku, 
kterou to má zasáhnout, pak to přinese pravý výklad a potvrzuje to 
tím, že ten obraz bude ukázán. Rozumíte, co tím myslím? Nyní tedy 
Duch Boží, když On mluví skrze pravé ryzí Slovo, On se potvrzuje 
a ukazuje, že to je správné. Rozumíte už tomu? V pořádku. 

Pomodleme se tedy znovu. Nebeský Otče, chystáme se otevřít desky 
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této Knihy, jako té fyzické části a snažíme se vrátit k tomu, co jsi pro 
nás otevřel v této duchovní sféře. A teď prosím, Bože, abys mi byl 
nápomocen podat pravý výklad těchto otázek, aby mohlo být řečeno to, 
co prospěje Tvému lidu. Ony jim mají dát jen to, aby tomu porozuměli. 

A modlím se, abys mi dal porozumění, abych to mohl předat Tvému 
lidu, aby mohli dostat porozumění a tak abychom spolu mohli žít ke 
slávě a cti Boha skrze jméno Ježíše Krista. Amen. 

Nuže, chtěl bych tady ještě něco říct. Myslel jsem, že tady tato věc 
slouží k zapínání magnetofonů, ale ve skutečnosti tomu tak není, je to 
jenom vypínač stolní lampy. A myslím, že ta věc, která řídí pásku, 
(vypínač) tu v minulosti byla. Ale bylo mi řečeno, abych jenom pokynul 
na bratry tam v tom pokoji, ve kterém se dělají nahrávky a oni budou 
vědět, kdy pásky zastavit a kdy ne. 

Podívejte, tyto pásky konají službu po celém širém světě, všude, vidíte 
— všude. Jdou mezi různé jazyky a na kterékoliv místo. Budou zde 
řečeny věci, které bychom si nedovolili říct na jiných místech a to bude 
důvodem k tomu, abychom tyto pásky pozdrželi. 

Nuže, odpovídat na otázky, to je docela zajímavá věc. A já… nuže, 
když na ně odpovídám, na většinu z těch otázek tam venku… Nuže, 
každý jeden… Některé z nich, z těch otázek, se vůbec netýkají těchto 
poselství, ale pokusím se… nebo vůbec těchto pečetí, ale pokusím se 
na ně odpovědět. Byly mi podány a tak, jak jim bylo řečeno… 

Bylo mi řečeno, že většina z nich nebo přinejmenším hodně z nich 
jsou prosby o modlitbu za nemocné a postižené, a různé jiné věci 
tohoto druhu. A tak nemají žádnou souvislost s kteroukoli otázkou, 
která má být zodpovězena. A pak mi byla dána hromádka, která se 
tyká různých věcí (biblických míst a tak dále), ale… Možná kdybychom 
měli čas, pokusíme se na to odpovědět podle našeho nejlepšího 
porozumění. 

Nuže… Jestli se zmýlím, nu, pamatujte, nerad bych se zmýlil. A tak, 
cítíte se všichni dobře? Amen. Je to prostě tak… Mohu prostě mluvit 
o nebeských místech v Ježíši Kristu! Jak nádherné místo a jak 
nádherný čas!  

21 Byl jsem tady za touto kazatelnou nesčetněkrát, ale ze všech 
případů jsem nikdy, nikdy v celé své službě nevstoupil do Božích sfér 
nebo oblastí a duchovních sfér tak, jak to bylo tentokrát. To 
převyšovalo všechno ostatní, co jsem kdykoliv ve své službě zažil 
v kterémkoliv ze svých shromáždění, na kterémkoliv místě. Většinou to 



6 Otázky a odpovědi k pečetím 

souviselo s uzdravením, ale to se týče zjevení pravdy skrze toho 
samého Ducha — stejného Ducha. 

Byl jsem tu na samotě. Stravoval jsem se na jiném místě nebo 
odcházel jsem se stravovat na jisté místo. Zůstával jsem tam sám. Byl 
to opravdu nádherný čas. 

22 A teď hned, buď dnes ráno, nebo zítra ráno… snad, jestli se 
vměstnáme do času, budu se dnes ráno modlit za nemocné, pokud tyto 
otázky nebudou trvat příliš dlouho. Ale musím se trochu vzpamatovat, 
vidíte. 

23 Lidský rozum je schopen vydržet jenom do určité meze. A když 
se dostanete do takového bodu, že sedíte celou hodinu zkřehlí nebo 
ochromeni následkem Boží přítomnosti a ohnivého sloupu visícího před 
vámi, tohle nemůžete příliš dlouho vydržet. Vidíte? Lidská bytost to 
prostě nesnese. A tak… 

Nuže, tyto otázky jsou opravdu pěkné. Cením si této moudrosti, se 
kterou tito lidé jednají. Nuže, pro tuto první… budu se snažit 
odpovídat, a pokud to nebude správné, nu co, jistě mi odpustíte. 

Jestli ohledně toho máte nějaký jiný výklad a věříte, že váš názor je 
správný, jednoduše se toho držte. To vám neuškodí, protože tady není 
víc, než jen jedna nebo dvě z těchto otázek, které souvisí se spasením. 
Většina těch otázek souvisí s událostmi po vytržení církve. 

24 A tak vidíte, zde jsou otázky, co má přijít, co se stane tam 
v dalších částích — protože pokud jde o vyučování z této knihy, dostali 
jsme se teď mimo rámec církevního věku. Jsme mimo — jsme v čase 
vyvolání těch 144 000. 

Nuže, ta první je tady: 

OTÁZKA: (173) 

Je těch pět moudrých panen z Matouše 25, jsou 
družkami nevěsty nebo jsou nevěstou? Jestli tyto 
moudré panny jsou družkami nevěsty, kde se pak 
nachází nevěsta? 

Matouš 25:1-6 

25 Nuže, podle mého nejlepšího srozumění těch pět panen… Bylo 
jich celkem deset, víte, které vyšly a tady to je pouze symbol nebo 
podobenství, vidíte, o kterém vám chci říct. Vidíte, bylo jich deset. 
Samozřejmě, bylo jich víc než deset — to je jen takové číslo.  
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Matouš 25:1-12 

26 Ale potom, tyto moudré panny měly olej ve svých lampách, 
hloupé olej ve svých lampách neměly. A tak jestliže těch deset tady 
v Matouši (jestliže je to předmětem otázky této osoby), jestli tady těch 
deset… Má to znamenat, že jich bude… nebo spíše pět, vidíte?  

Matouš 25:1-6 

27 Ne, to nemá tento význam. Je to pouze symbol těch panen, 
vidíte, těch panen, které vyšly s olejem ve svých lampách. Ony jsou 
částí nevěsty. A podle mého mínění a pak… Všimněte si, nuže, ony byly 
pannami té poslední stráže, když procházíme těmito strážemi — bylo 
tu sedm stráží, a během této sedmé stráže o půlnoci, jak jsme již na to 
narazili, vidíte… Nuže, v této půlnoční stráži se tyto panny probudily, 
očistily své lampy a vyšly, zatímco ty spící panny…  

28 Nuže tato část zde, těch pět panen (jestli je to význam této 
otázky — jestli bylo míněno pouze těchto pět) … Máme tady spoustu 
otázek o těch sedmi tisících, a tak dále. Nuže, to je jenom symbol — to 
je jenom jejich část. A všechny, které se probudily v tom posledním 
věku zde, v této sedmé stráži… Kdyby bylo probuzeno jenom těchto 
pět v tom čase, které budou přeneseny, které vejdou do nevěsty a tak 
dále, a ženich… Nuže, jestliže ony samy… To neznamená, že jich tu 
bude jen pět, protože ony spí napříč těmito věky, jak jsme již tím 
procházeli v průběhu tohoto týdne. Vidíte? 

Jan 1:1, 2 

29 Za dnů Pavla, toho anděla Efezské církve; Pavel, který byl 
zakladatelem této církve a jejím poslem… Zapamatujte si, Pavel založil 
Efezskou církev, protože posel k této církvi a Duch, který byl v této 
zemi v té době, to byl Duch lva. Ten lev, to je lev z Judova pokolení, 
kterým je Kristus, a Kristus je Slovem. Pavel tedy se Slovem Božím pro 
tento věk… Tisíce jich zesnulo v tomto věku. Souhlasí to?  

30 Pak nastal další věk. A v té době se církev dostala do temných 
věků a vyšel Duch vola: práce, dřina a oběť, a pokládání vlastních 
životů. Tisíce a tisíce zesnuli jako mučedníci a tak dále. Oni čekávají, 
vidíte. 

31 A pak přišel ten další věk, Luteránský věk, věk reformace. 
Vystoupili s chytrostí a bystrostí člověka. Všimli jste si toho? To je 
právě to, s čím vystoupil člověk. A když to udělal, přidal k tomu svou 
vlastní chytrost. To je právě to, co je oddalo s tou následující částí. 
Rozumíte? Kdyby se spokojili jen s Boží moudrostí, kdyby jen 
reformovali a odstranili… Ale, co udělali? Po tom muži, který měl 
poselství, totiž Luther; po Lutherově smrti utvořili Luteránskou 
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organizaci. Po smrti Wesleye udělali metodistickou organizaci. 
Rozumíte? A tak to pokračuje dále. Prostě, je to tak. 

32 Chtěl bych, abyste si toho všimli, vidíte. Teď by se někdo mohl 
zeptat na letniční, kteří byli třetím věkem. Vidíte, každý jeden z těchto 
věků se hluboce ponořil do Ducha Svatého. Ospravedlnění je dílem 
Ducha Svatého; posvěcení je dílem Ducha Svatého; ale to je křest 
Duchem Svatým. 

33 A z tohoto důvodu bylo zapotřebí, aby sestoupil prorocký úřad 
— prorok. Ne nějaký posel věku, protože sám Duch Svatý sestoupil 
v plnosti křtu. Ale na konci toho věku, tak, jak to vždy končí v jiných 
případech, shledáváme, že byli posláni poslové a všechny sporné 
otázky, a jiné věci byly správně zodpovězeny. Pak přichází vytržení 
církve. 

34 Ale kolik… správné místo všech těchto věcí — slunce se zatmí 
a měsíc — a oni to umístili daleko do křesťanského věku. Prostě 
opomenuli uvidět tyto tři otázky, na které se Pána ptali, když On na ně 
odpovídal. Nuže, včera večer, myslím, že ohledně toho nezůstala žádná 
pochybnost. Vzali jsme každou jednotlivou z těchto otázek a položili ji 
rovnou pod tyto pečetě; a tyto pečetě, to je celá tato kniha vzata 
dohromady. Věříš tomu, doktore? 

Matouš 24:3 

35 Vidíte, tyto věci jsou vzájemně provázány. A my jsme vzali to, co 
zde Ježíš řekl… Oni Mu položili tři otázky, vidíte: „Kdy se stanou tyto 
věci? Jaké bude znamení Tvého příchodu? A jak to bude s koncem 
světa?“ A On v tom pokračuje dál a my jsme je stáhli, každou jednu 
z nich, které zde jsou, kromě té jediné. Co to bylo? Ta sedmá pečeť. 
Proč? Vidíte, to není oznámeno. Je to tak.  

36 Každá jedna z toho vyplývá. Porovnával jsem je tam a zpět. A co 
se týče mě… když jsem si včera večer dělal poznámky a přišel jsem… 
a když jsem se vrátil, abych se podíval do svých starých poznámek, 
musel je odložit. Nu co. Uviděl jsem, jak jsem ji umístil na nesprávné 
místo a tak dále. Měl jsem to zpřeházené. Hle, co jsem udělal. 
Domnívám se, že jste to pochopili. Vystihli jste to? 

Zaznamenal jsem si to, co jsem měl v úmyslu napsat na této druhé 
straně; zapsal jsem si to zde. Napsal jsem si obě, obě devítky, 
jedenáctku nebo devítku, šestku nebo šestku, jedenáctku a devítku 
a jedenáctku a to nebylo tak, bylo to naopak — bylo to v následujícím 
verši. Vidíte? A tady to je, dává to odpověď na to, co se děje mezi tím 
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morem a válkou. Vidíte? Hle, kam to patřilo. 

A tak jsem byl rád, řádil jsem jak… radoval jsem se z povzbuzení, 
následkem zjevení. A tak jsem to umístil sem, seděl jsem s tužkou či 
perem, umístil jsem jedenáctku; na obou stranách, ale to tak nemělo 
být. Myslím, že je to devět místo jedenácti pro tuto druhou stranu. 

Zjevení 8:1 

37 Ale nyní, všimli jste si, jak se to všechno naprosto shodovalo? 
Nuže, nezapomeňte na to. To se shodovalo až do té šesté a zastavilo, 
vidíte. Nyní sledujte otevření těchto pečetí, které se posouvají až k té 
šesté a zastaví se; je tam jenom ticho na nebi (víc tam není řečeno) po 
dobu asi půl hodiny.  

Nuže, v tom… Budu si muset pospíšit, abych na tyto otázky 
odpověděl, protože vidíte, každá jedna z nich by mohla být tématem 
kázání na dobu čtyř týdnů. Ó, každá jedna z nich. A tak musíme to 
prostě odložit, abychom se mohli věnovat jiné věci. Ale nechci to tak 
dělat, protože bych chtěl, abychom se mohli dostat k otázkám od 
každého jednoho z vás, nakolik to jen bude možné. 

Matouš 25:1-12; Zjevení 2:1 

38 Tyto panny, vidíte, byly částí z… je to pouze jejich část v tomto 
věku, vidíte. Každý věk měl panny, vidíte. Tato pečeť… Anděl přichází 
k církvi: „A andělu církve v Efezu napiš.“ Rozumíte? A pak se 
dostáváme sem; a když to je napsáno této Efezské církvi (můžete se 
tam vrátit a porovnat si to), je otevřena pečeť. Právě tak, jak to 
přinášíme, jak se to snažíme do vás dostat (vidíte, co tím míním?), 
bude-li vůle Páně.  

39 Čím jsem se zabýval prvně? Církevními věky. Souhlasí to? Další 
věc, to bylo poselství k těm církevním věkům. Chápete to teď všichni 
jasně? Vidíte? Nejdříve jsme měli tyto církevní věky a tuto historii 
(předkládali jsme Nicejské koncily a přednicejské a všechno, co jsme 
mohli najít v historii) a shledali jsme, že správný výklad Slova souhlasil 
přesně s dějinami. A dovedli jsme to až do tohoto věku v Laodicei, a… 
Tady k tomu dějiny nepotřebujeme. Tady se právě dějiny píšou, vidíte. 
Zde to je; a pak ukázal, co se stane v tomto věku. 

Nuže, vracíme se tedy s těmito pečetěmi a otevíráme tyto pečetě… 
Bůh pro nás otevírá tyto pečetě. Za jakým účelem? Nejdříve je zde 
posel — církevní věk; dále je zde sedm pečetí. 

40 Nuže, nalézáme tuto zkaženost, která udeřila v tom sedmém 
církevním věku, ale sedmá pečeť nezjevuje vůbec nic (ohledně toho, co 
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se má stát), vidíte, protože na konci toho věku církve přichází prorocký 
dar, aby tyto věci zjevil. Sledujete to? V pořádku. 

Matouš 24:2 

41 Nuže, všimněte si, každá jedna z těch pečetí… A pak přistupuji 
zde k těm třem otázkám, které byly položeny Ježíši Kristu: „Co… Kdy 
se stanou tyto věci, že nezůstane kámen na kameni? Kdy to všechno 
bude zbouráno, toto náboženské centrum světa a ustanoveno jiné? Kdy 
se stane to, že přijde antikrist?“ Vidíte? A kdo tomu bude čelit? Slovo, 
Slovo proti slovu.  

Matouš 24 

42 A pak se to oddalo politice a všemu možnému; a zde přišel vůl, 
práce. Vidíte? To je přesně to druhé a Ježíš to řekl v Matouši 24. Když 
jsme se k tomu dostali, k té chytrosti reformátorů. Ta lidská bytost 
vyšla, aby čelila tomu, co nastalo. Potom jsme dospěli k další věci, k té 
čtvrté pečeti, když se antikrist stal touto směsí a měl jméno Smrt.  

Zjevení 18:8 

43 Nyní sledujte, co řekl Ježíš: „A on ji uvrhne do ohně a zabije její 
děti.“ To jede smrt. To platí pro protestanty stejně jako katolíky — 
znamení smrti na každém z nich; a ona a její děti budou zahubeny. 
Jestliže se spoléháte jen na vaše denominace, raději zprostřed toho 
právě teď vyjděte. A pak, když přistupujeme k té sedmé pečeti, zde se 
Ježíš zastavil.  

Zjevení 6:12 

44 On otevřel tuto šestou pečeť slovy, že měsíc se změní v krev 
a tmu, a všechno ostatní — vše co se stalo. Přistupujeme sem 
a otevíráme tuto pečeť, a tato šestá pečeť byla otevřena a přehoupla se 
dozadu, aby nám ukázala totéž.  

45 Zde tedy jsme s těmi třemi různými místy Písma provázanými 
spolu zjevením. Vidíte? Sledujte. Místo, na kterém to Ježíš řekl, místo, 
že když otevřel tuto knihu, bylo to skryto od založení světa, a pak 
zjevení tohoto dne zde, které umístilo a provázalo vzájemně tyto tři 
věci. A tři, to je svědectví, a tak to je pravdivé. Je to absolutně 
pravdivé. 

Matouš 25:1-12 

46 Nuže, tyto panny, které sem přicházejí, to jsou ty, které 
zesnuly; a celé tělo se skládá z této skupiny a tvoří tuto moudrou 
pannu. Tato hloupá panna, to jsou ti, kteří začali zde v minulosti v tom 
stejném čase, jako začala moudrá panna; to jsou ti, kteří se snaží 
koupit olej. (antikrist)  
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Nuže, podívejte se. Vidíte, jak dokonalé je to po každé stránce. 
Kdybychom tu mohli zůstat déle a promluvit si o těchto věcech, které 
byly zjeveny v této místnosti, říkám vám, zatočilo by se vám z toho 
v hlavě. Ale jak bych to mohl učinit, vždyť to všechno zde bylo dáno. 

A potom… Tak nebo onak, když odejdeme na samotu, začíná se to 
otvírat — tajemství. Pak můžete spatřit tyto věci, které by se neměly 
ani lidem mluvit, protože vidíte, když se to dozví, udělají z toho malé 
„ismy.“ 

47 Jen se podívejte, co tyto malé dary uzdravení způsobily, jaký 
zmatek nastal v církvi. Všichni měli senzace, všichni měli… Ve svém 
vlastním srdci (Bůh ví, že je to pravda) jsem věděl, že to není správné. 
On mi to řekl. Je to pouze falešný padělek, aby lidé byli od toho 
odpuzeni. Nuže, je to tak. Nuže, ale podívejte, o těchto věcech nelze 
mluvit. Nejlepším řešením je ponechat tyto věci na pokoji. 

48 Vzpomínáte si na to třetí tažení? Bylo řečeno: „Nikomu o tom 
neříkej.“ To, co jsem řekl, to bylo… Kolik z vás si na to vzpomíná? Jistě. 
Vzpomeňte si, jak jsem tam stál v tom vidění a snažil se prostrčit 
tkaničku dírkou malinké boty? On řekl: „Nemůžeš letniční nemluvňata 
vyučovat nadpřirozeným věcem.“ 

Efezským 2:6 

49 Řekl jsem: „To bude třetí tažení a nebude uvedeno ve známost,“ 
a tak pomoz mi, Bože, ve své milosti. A my jsme teď v té poslední době. 
Nebude to příliš dlouho trvat a trůn milosti se stane trůnem soudu. 
A tak, dokud vidíte, jak tyto věci přicházejí a jak přicházejí tito lidé, 
raději i vy přijděte, pokud jste už nevstoupili dovnitř a nejste zahrnuti 
v těch nebeských místech, vidíte.  

50 To také znamená víc, než se jen radovat. Jestliže jste tam již 
shromážděni v nebeských místech, v Kristu, je to hrozná, nahánějící 
hrůzu věc! Když se postavíte vedle toho anděla Páně, snad si 
pomyslíte, že to člověka přivádí ke křiku a jásání. Není to tak. To 
způsobuje téměř smrtelné zděšení. A tak vidíte, je rozdíl mezi radostí 
a nabubřelým tancováním (což je naprosto v pořádku), ale potom je 
třeba se vrátit k realitě. 

51 A odtud se bere ta bázeň… je to věc, která vzbuzuje bázeň. 
Nejedná se o to, že se bojíte toho, že jste ztraceni, ale ve skutečnosti 
se nacházíte před andělskou bytostí a samotným Duchem Svatým, 
stojícím tam. Nuže, to bude část nevěsty. Ona se z nich bude skládat — 
ze všech, kteří zesnuli. Copak nemůžeme s naprostou jistotou vidět…? 
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(Selhání nahrávacího systému.) Je to už všechno v pořádku? Někdo na 
něco šlápl? Nebo příliš hodně magnetofonů to přetěžuje. V pořádku, 
nastavte tedy pásku a zapněte ji a dejte to z toho pryč. Nuže, všimněte 
si, máme zde další otázku. 

OTÁZKA: (174) 

Mají ještě evangelisté nadále působit na poli? 

52 V této hodině, samozřejmě… co tím je míněno. Jistě, za každou 
cenu. Nic se nezměnilo. Jestli by Ježíš měl přijít dnes ráno, kažte dnes, 
jako kdyby to mělo být za deset let. Ale žijte tak, jako by měl přijít 
právě v tuto hodinu. 

53 Nemějte o tom žádné pochybnosti. Chtěl bych vás před těmito 
věcmi varovat, vidíte. Nestaňte se nějakými zvláštními podivíny. 
Nezavádějte žádné změny. Ale jestli děláte něco nesprávného nebo se 
dopouštíte zla, čiňte z toho pokání. Vraťte se k Bohu. Pokračujte 
každopádně ve vaší evangelizační službě tak, jak jste to dělali doposud. 

54 Jestli stavíte domy, pokračujte v tom. Jestli Ježíš přijde zítra, 
buďte nalezeni jako věrní ve svých povinnostech. Jestli stavíte vaši 
modlitebnu, pokračujte, stavějte dál. Raději bych vkládal své peníze do 
něčeho takového, než abych byl nalezen s penězi ve své kapse, 
rozumíte. A proto pokračujte, dělejte to dál jako doposud. 

55 Pochopili jste mne všichni? Pokračujte dál. Prostě jděte 
kupředu tak, jak jste. Nuže, nezastavte se, nebuďte nalezeni 
v nečinnosti. Jděte dál, tak jak jste. Nadále služte Pánu. 

Nuže, například, kdybyste pracovali pro nějakého člověka a věděli 
byste, že je právě patnáct minut před koncem směny, řekli byste si: 
„Nu co, zůstává mi už jenom patnáct minut, tak už toho mohu nechat 
a posadím se.“ Zkrátíte tím svou pracovní dobu o patnáct minut. 

56 Jestli pěstujete pšenici, pěstujte pšenici. Jestli vykopáváte 
brambory, pokračujte v tom dál. Říkáte: „Ale co, přece je nebude mít 
kdo jíst.“ Na tom vůbec nezáleží. Každopádně je vykopejte. Jen dělejte 
dál to, co děláte. 

57 Mám tu dopis od někoho, kdo mi před časem napsal. Někdo mu 
řekl: „Čas je blízko.“ Prodej svou zemědělskou usedlost. Nebudeš už 
z této usedlosti potřebovat jídlo pro tvou obživu, protože brzy začne 
milénium a nebude ti to již zapotřebí. „Ale ty jdi dál kupředu. A zatím 
co se chystá období soužení… Tvoje děti stejně nejsou zachráněny 
a tak jim dovol… Ať dětem zůstane farma, která jim poskytne obživu. 
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Ale vy všichni prodejte své farmy…“ nebo něco v tomto smyslu. Ó, oni 
měli… 

58 Řekl jsem: „Ó, aj.“ Kdybych věděl, že On přijde zítra, stejně tak 
bych v pracích pokračoval. Sklízel bych svou úrodu. Jestli mě On 
udělal zemědělcem, zůstanu při své povinnosti. Je to tak. Jestliže mě 
udělal mechanikem… řekl: „Kdo…“ 

59 Někdo jednou řekl… nějaký chlapík přišel a řekl: „Hej, bratře, 
víš co?“ Řekl: „Dám ti druhou sadu klíčů. Koupil jsem si nové auto.“ 
Řekl: „Dám ti tu druhou sadu klíčů.“ Říkal to svému pastorovi. Řekl: 
„Dám ti druhou sadu klíčů, protože může přijít vytržení, víš“ a řekl: 
„Nebudou mi k ničemu.“ Jako kdyby měl pastor minout vytržení, vidíte. 
To znamená být připraven, co? V pořádku, ale je to tak. 

60 Vidíte, nesmíme to tak dělat. Musíme zůstat rozumnými 
a statečnými křesťany. A já jsem tu postaven, abych pracoval až do té 
poslední minuty. Mám práci, kterou musím dělat a budu nalezen jako 
věrný na svém stanovišti. Jestli On přijde dnes ráno, chtěl bych být 
zastižen právě za touto kazatelnou. 

Řeknete: „Bratře Branhame, kdyby On měl přijít dnes ráno, neměl 
bys být tam?“ 

Nikoliv. Zde je moje místo. Budu stát právě tady a kázat; a když On 
přijde, budu mluvit právě o těchto věcech. A pak, když přijde, odejdu 
rovnou s Ním. 

Zjevení 11:10 

61 Jestli vykopávám motykou brambory, pak je budu vykopávat dál 
ze všech sil. A když On přijde, odhodím motyku a odletím. Vzpomínáte 
si, jak to bylo v tom milostivém létu? Když kopali motykou, vykonávali 
práci. Věděli, že milostivé léto může nastat během deseti minut a zazní 
polnice milostivého roku. Ale prostě pokračovali ve skládání sena do 
stohu nebo cokoliv dělali. Ale když zazněla polnice, pak odhodili svoje 
vidle a odešli. Je to tak. Prostě hrabejte svoje seno, dokud nezazní 
polnice. 

OTÁZKA: (175) 

V pořádku. Otázka: Na základě otevření… [Co se to 
stalo? Něco způsobilo šum.] Otázka: Na základě otevření 
páté pečetě Mojžíš a Eliáš musí zemřít. A co bude 
s Enochem? 

Nevím. Jestli nevím, pak jednoduše řeknu, že nevím. Neznám 
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odpovědi na všechno, přátelé, neznám. A jestli neznám, řeknu vám to 
na rovinu, že nevím. Kdybych věděl… Neřeknu vám, dokud to nebudu 
vědět. Ale prostě nevím. Sám jsem byl ohledně toho zvědav.  

Byl tam Enoch… Viděl jsem Mojžíše a Eliáše, jak přicházejí zpět a byli 
zabiti, vidíte, ale Enoch byl přenesen před tímto časem. Často jsem 
sám uvažoval a pozastavoval se, jak to s ním je. Ale pak zde… Jedinou 
útěchu, kterou mohu říct, je tato: 

1. Mojžíšova 5:24; Židům 11:5; Zjevení 11:10 

62 Všimněte si nyní, Mojžíš sloužil Bohu jenom čtyřicet let. Bylo 
mu 120 let, ale 20 let… Prvních 40 let, to jsem měl na mysli, vzdělával 
se. Souhlasí to? Druhých 40 let, to Bůh z něj všechno dostával ven 
a pak třetích 40 let sloužil Bohu. V pořádku. Ale Enoch chodil před 
Bohem bezúhonně 500 let. Vidíte? A tak Mojžíš se vrací zpět, aby mohl 
působit ještě trochu více času, on spolu s Eliášem.  

Nuže, ale neříkám, že to je tak, vidíte. Ale předkládám vám jenom 
takovou myšlenku. Říkám to jen tak, ale přesně to nevím. Nemohu vám 
s jistotou říct, co se tam stalo nebo co se tam Bůh chystá udělat. 

OTÁZKA: (176) 

Jaké bude jméno, které obdrží lidé ve Zjevení 3:12? 

Zjevení 19:12 

63 Nevím. Řekl, že jim dá nové jméno. Ale nevím jaké, rozumíte? 
Možná bude oznámeno, až se tam dostaneme, ale teď to ještě nevím, 
rozumíte? Hleďte, On to udělá. On jim dal nové jméno, které znali jen 
oni sami, vidíte?  

OTÁZKA: (177) 

Nuže. Bratře Branhame, je tu nějaké místo Písma, 
které dovoluje uzavření manželství po rozvodu? Je to 
velmi důležité. 

1. Korintským 7:27, 28, 38-40 

64 Je tady řečeno „důležité.“ Dobrá, právě proto sem tato otázka 
nepatří. Tak daleko, jak to mohu vidět, můj bratře nebo sestro, 
kdokoliv jsi, taková možnost zde není, dokud tvůj partner nezemřel, 
protože Bible říká, že jsme svázáni s tím druhým tak dlouho, dokud on 
žije.  

Matouš 5:31, 32; Římanům 7:2, 3 

65 A tak, co se týče nějakého místa Písma, jak jsem zde byl 
požádán: „Je tu nějaké místo Písma, vidíte. Je tu nějaké místo Písma?“ 
Nemohu takové najít, vidíte. Nemohu takové najít, protože Pavel řekl, 
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že oddaný pár, když jeden z protějšku zemře, pak ten druhý není již 
vázán a může se oženit s kýmkoliv chce, ale pouze v Pánu. Ale až do té 
doby… Ale pozorujte. Učinili jste to tak: „Dokud nás smrt nerozdělí.“ Je 
to tak. Vy jste si tuto věc slibovali, vidíte. A tak nemyslím, že taková 
možnost existuje. Nuže, jestli můžete najít nějaké místo a bude 
správné, nu co, v pořádku. Ale co se mě týče, žádné takové nenalézám.  

OTÁZKA: (178) 

Co znamená „… oleji a vínu neškoď,“ co to 
znamená v Zjevení 6:6? 

Zjevení 6:6 

66 Je to Duch Svatý. Zrovna jsme tím procházeli. Asi někdo, vidíte, 
přišel trochu později na toto poselství nebo vynechal některou z těchto 
pásek, vidíte. „… neškoď oleji a vínu.“ Co znamená olej a víno? Olej, 
jak jsme to vzali v symbolu, znamená Duch Svatý, vidíte.  

67 Víno znamená… a olej se vyskytuje v Bibli v souvislosti 
s uctíváním. A víno, jak jsme to předložili… odtud jsem vzal tu 
myšlenku, že ono stimuluje. Víno povzbuzuje. Víno je… předobrazem 
toho přirozeného a působí povzbuzení následkem zjevení. 

68 Zvláště teď. Co dává povzbuzení církvi? Zjevení, vidíte. A tak 
víno, to nové víno bude… Nyní sledujte. Olej a víno se předkládaly 
společně při obětech, šly pohromadě v církvi během uctívání (všimněte 
si toho), spolupracovaly, souvisely spolu. 

Vy, kteří máte konkordanci, podívejte se a přesvědčte se o tom, je to 
celý řetězec, kde se víno a olej spolu setkávají při bohoslužbě. Jestli 
máte Crudensovu, tedy, je to tam řečeno. 

69 Všimněte si toho teď. Ale nyní, podívejte, olej je vždy Duch 
Svatý. Nacházíme to u Ezechiele, nacházíme to ve Starém zákoně 
a také to můžeme najít v Novém zákoně. Proč pomazáváme nemocné 
olejem? Mažeme nemocné olejem proto, že je to symbolem vylití Ducha 
Svatého na ně, rozumíte? Stejně tak moudré panny měly olej a hloupé 
jej neměly. Ducha, rozumíme? Nuže, to znamená olej. 

Jan 1:1, 2, 14 

70 A pak to víno… Jestliže olej znázorňuje Boha, Bůh je Duch. 
Rozumíte? Bůh je Slovem. „Na počátku bylo Slovo, Slovo bylo u Boha… 
Slovo tělem se stalo…“ a to byl Bůh. Nuže, jestliže Slovo je teď zde ve 
své přirozené podobě… Nyní, víno je vodou, jako zjevení, které zjevuje 
výklad Slova, které dává věřícímu povzbuzení, vidíte to.  



16 Otázky a odpovědi k pečetím 

Filipenským 4:3; Zjevení 3:5; Zjevení 3:8; Zjevení 17:8; Zjevení 21:27; Zjevení 22:19 

71 Aj, oni prostě obdrželi… „Nikdy jsem to předtím neviděl! Aj! 
Sláva!“ Co to je? Povzbuzení následkem zjevení. (Nevěděl jsem to až 
do toho dne, když jsme tam seděli, vidíte?) Nuže, totiž. „Co působí olej 
a víno…?“ Tím jsme procházeli, jezdec na černém koni a to bylo během 
toho období temného věku, toho třetího věku církve. Všimněte si. 
A tam, tam jich zůstal jenom nepatrný počet, ale neškoď jim. Věřím, že 
jestli to pochopíme… ta třetí pečeť na pásce, tam to můžete najít, bylo 
to objasněno velice podrobně… dopodrobna. 

OTÁZKA: (179) 

Bratře Branhame, je Beránkova kniha života 
totožná s knihou života? 

Jistě. Protože tam je v této knize obsažené celé vykoupení, vidíte? 
Jejich jména se nacházejí v… Říkáte: „Dobrá, naše jméno je napsáno 
v Beránkově knize života, bratře Branhame. Zapsáno tam bylo onoho 
večera.“ Nikoliv, tak to není. Ne, to není tak. Ty jsi jen onoho večera 
zjistil, že ono tam bylo, protože jejich jména byla zapsána před 
založením světa, vidíte? To všechno se nachází v téže knize, rozumíte?  

OTÁZKA: (180) 

Nyní, co… Bratře Branhame, je to pravda, že každý 
znovuzrozený Žid od příchodu Krista bude spasen; kdo 
jsou tedy ti, těch 144 000? Jsou to ti, kteří byli 
předurčeni a zapečetěni Duchem Svatým; a jaké je 
jejich poslání? 

72 V této jedné otázce se nacházejí asi tři. Ale zde, tato první: Je to 
pravda, že každý Žid, který se narodil od příchodu Krista, bude 
spasen? 

Zjevení 17:8 

73 Ne. Nikdo nebude spasen, jenom ti, jejichž jména byla zapsána 
v Beránkově knize života od založení světa, jak Židé, tak pohané. Je to 
tak. Tato kniha obsahuje tajemství a tato kniha je teď pouze odhaluje, 
a to ne jméno každého jednotlivce, ale to, čím je tajemství této knihy, 
zatímco jsou tato jména vyvolávána. Rozumíte tomu teď? Chápete?  

74 Tato kniha neříká: „Nuže, Lee Vayle bude spasen v době tohoto 
církevního věku“ nebo Orman Neville… nebo kdokoliv jiný. Ne, tak to 
zde není řečeno. Zde je jenom ukázáno tajemství, které odhaluje toto 
tajemství, čím tato věc je. Ale my to sami přijímáme skrze víru. Jak 
jsem již řekl onoho večera. 
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75 Někdo řekl: „Dobrá, tak tedy je úplně zbytečné, abych se snažil. 
Bratr Branham řekl, že z Jeffersonville bude spasen pouze jeden 
člověk,“ rozumíte? Teď se podívejte, zde je ukázáno podobenství. Tak 
to není. Tady může být spasen celý tisíc. Já to nevím. Doufám, že jsou 
spaseni všichni, ale nevím to. Ale chci tomu věřit takovým způsobem, 
že já jsem ten jeden. A stejně tak věřte i vy sami za sebe. Jestli ne, pak 
s vaší vírou není něco v pořádku. Nejste si jisti v tom, co děláte. 

76 Jak můžeš jít vstříc smrti, když nemáš jistotu, zda jsi spasen 
nebo ne? Jak můžeš někam jít a říct chromému člověkovi, který tam 
leží nebo slepému nebo znetvořenému: „Tak praví Pán, vstaň! Ježíš 
Kristus tě uzdravuje!“ 

77 Jak se můžeš postavit vedle studeného strnulého těla ležícího 
na posteli, které bylo mrtvé dlouhé hodiny, leží studené a strnulé a ty 
říkáš: „Tak praví Pán, postav se na nohy!?“ Raději bys měl… Musíte 
vědět, o čem mluvíte, chápete? 

78 Dobře, řeknete: „Smrt si stejně uplatňuje nárok na všechny. 
Všechno pominulo.“ Ano, ale když Slovo Boží je zjeveno a ty víš, že je 
to Bůh, pak je to něco jiného. Je to tak. Nuže, ano. Tito Židé… Ne 
všichni Židé budou spaseni. Nikoliv. Nebudou spaseni, jen ti, jenž… 

79 Když On mluví o Židech… Žid, to je prostě jméno, které jim bylo 
dáno potom, když odešli… Tuším, potom, když Nabuchodonozor… byli 
nejprve nazváni Židy; ti co jsou z Judova pokolení a byli tam odvedeni, 
jim bylo dáno jméno Židé, nuže, protože přišli z Judeje a byli nazváni 
Židy. Ale nyní Izrael, to je něco zcela jiného. Izrael a Židé, to je něco 
úplně jiného. 

Římanům 10:1 

80 Ne každý Žid, ne každý Žid je Izraelita, vidíte. Nikoliv, on je 
jenom Židem. Ale pak, Izrael… Pavel nikdy neřekl, že všichni Židé 
budou spaseni; on řekl, že celý Izrael bude spasen. Cože? Izrael, to je 
jméno. To je od začátku jméno vykoupení, vidíte. A celý Izrael bude 
spasen, ale ne celý Judaismus, hleďte.  

81 Právě tak jako pohané. Budou zde… Jsou zde tisíce tisíců lidí, 
ano, doslova milióny v těchto organizacích, které se nazývají křesťany 
— církev Kristova a všechny ostatní názvy. Ale to neznamená vůbec 
nic. To ještě neznamená, že jsou spaseni. Lidé říkají: „Nuže, ty patříš 
k tomu nebo onomu (nějaké organizaci, k jisté organizaci). Jestliže 
tvoje jméno není zapsáno v knize, jsi ztracen.“ 
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Římanům 9:16; Efezským 1:5 

82 Nuže, to jsou kulty, vidíte? To jsou kulty, hleďte. Je jenom 
jediná cesta, na které můžeš být spasen a ona je: „Ne ten, kdo běží, ne 
ten, kdo chce, ale ten, který…“ Je to Bůh, který se smilovává. A Bůh 
díky svému předzvědění předurčil církev ke slávě. Jenom ti budou 
spaseni. Je to tak.  

Nuže, vaše víra je v tom zakotvena… Říkáte: „Dobrá, moje víra je zde 
zakotvena.“ Podívejte se zpět, jakým životem jste žili. Nejste dokonce 
způsobilí k tomu, abyste tam byli. Vaše kotva nedrží správně. Je 
ukotvena v písku a ne ve skále. První malá vlna a vaše loď je smetena. 

A když přichází nějaké zjevení Slova — „Moje církev to neučí!“ Pak je 
to důkazem toho, že jste nebyli zakotveni ve skále; stojíte na písku. Je 
to tak. A tak nyní, hleďte… 

83 Těch 144 000, jsou to předurčeni? Ano prosím! To je Izrael, 
duchovní Izrael. Uvažujte, budou jich tam milióny. Nevím, kolik jich 
tam je teď. Ale domnívám se, že pořádná hromada. Ale nebudou 
spaseni všichni jen kvůli tomu, že se nacházejí v Judsku, vidíte. 

84 Máte nějakou představu o tom kolik jich tam teď je? Já nevím. 
Ale myslím, že po tom posledním, které se chystá… pronásledování, 
oni se shromažďují… Víte, mám o nich jistou pásku — chci si ji teď vzít 
s sebou… pojednává o církvi smlouvy, která se nachází… je to taková 
stará. Ó, teď jsem to zapomněl. To začalo… oni je mají tam na jihu 
v Africe. Holandská reformovaná církev. Je to Holandská reformovaná 
církev, tato Smlouva. 

85 Nuže, jestli někdo z nich zde sedí, řeknu vám proč. Držíte se 
stále toho starého Heidelberského katechismu a právě proto jste stále 
holandskými reformovanými, vidíte? Můžete to naleštit nějakým 
americkým názvem, ale jedná se o to co je v pozadí, protože stále učíte 
z toho stejného starého heidelberského katechismu. Zeptejte se vašeho 
pastora, jestli to je pravda. 

1. Mojžíšova 4:1 

86 A tak si teď všimněte. Těch 144000, jsou to ti, kteří jsou 
předurčeni, aby byli zapečetěni Duchem Svatým? Ano, přátelé, 
přesně tak! V pořádku, i když… Nyní, jestliže je zde někdo… Nuže, 
možná že neodpovídám tak, jak vám to vyhovuje, jakže, ale možná 
jsem… Mohu se mýlit. Podívejte, ale je to podle mého nejlepšího 
poznání, vidíte. To je podle mého nejlepšího vědomí. 
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OTÁZKA: (181) 

Bratře Branhame, když ses zabýval semenem hada 
[Ó, této jsem si nevšiml. Nějak se tu dostala], semenem 
hada tento týden, bude to v pořádku, když se zeptám 
na tuto otázku? Moji přátelé mě požádali, abych jim 
vysvětlil 1. Mojžíšovou 4:1 a já to neumím. Pomůžeš 
mi? 

To odbočuje od tématu, ale každopádně se o to s Boží pomocí 
pokusím, jak nejlépe budu vědět. Podívejme se tedy na to. Dovolte mi 
to trochu uhladit. Myslím, že se jedná o místo, kde ona řekla: 
„Obdržela jsem syna od Hospodina.“ Myslím, že to je ono. Myslím, že 
se jedná o to, co řekla Eva. Ale chtěl bych si to zkontrolovat, abych měl 
jistotu, protože tehdy večer jsem řekl sedm místo… sedm set místo 
sedm tisíc a tak…  

1. Mojžíšova 4:1 

87 To mě znervózňuje, vidíte. Člověk musí dávat pozor na sebe 
a nepřítel číhá ze všech stran, a my jsme si toho vědomi, vidíte. (Ano, 
to je to.) 

A Adam poznal Evu, svou manželku; a ona počala 
a porodila syna a řekla, obdržela jsem muže od 
Hospodina.  

Nuže, chtěl bych ti na tuto otázku odpovědět, můj bratře nebo sestro. 
A nyní si zapamatuj, nechci tě tím uhodit. Chci, aby ti to pomohlo. Já tě 
miluji, já rovněž miluji i tu osobu, která se k tomu staví kriticky, ale 
nemyslím si, že tato dotyčná osoba zastává kritický postoj. Ona říká: 
„Pomoz mi,“ vidíte, protože lidé tomu tak věří. Ale oni prostě nejsou 
dostatečně poučeni Duchem, aby mohli vědět, co říct dotyčné osobě, 
která se je na to táže. 

1. Mojžíšova 4:1 

88 Nuže, ona zde říká… zde je tato otázka, nesporně, říkají: „Eva 
řekla, že obdržela muže od Hospodina.“ Z jakého jiného zdroje může 
pocházet život než od Hospodina, ať už se jedná o dobrý nebo špatný?  

2. Tessalonicenským 2:3 

89 Kdo poslal Jidáše Iškariotského na tento svět? Řekněte mi. 
Bible říká, že se narodil jako syn zatracení. Zeptejte se někoho z nich. 
Je to jako být červem v citrónu, vidíte. Nyní, podívejte, oni nemohou… 
to je…  
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1. Mojžíšova 4:1 

90 Všimněte si. Chtěli bychom na to jít trochu jiným způsobem, 
podívejte. Eva tu říká — kdybychom to chtěli vzít v takovém jazyce, 
jako to zde je, a tyto věci jsou psány tak, aby byly skryty před 
moudrými a opatrnými — Eva zde, je to vyučováno tak, že ona počala 
svého syna z Boha, a On je Duchem, a On by k tomu nedopustil. Vidíte? 
Nuže, sledujte to zde, jestli si toho dokážete všimnout. „Obdržela jsem 
muže od Hospodina.“ Můžete si to vysvětlovat jakýmkoliv… ale to musí 
být správný výklad, vidíte. Ano, přátelé.  

91 Nikoliv. Jestliže… pak ten Duch… My jsme výsledkem povahy 
našich rodičů. O tom víte. Podívejte se na dítě, na jeho povahu. A tedy 
Adam byl synem Božím. Eva byla dcerou Boží. V pořádku. Byli 
prvotinou Božího stvoření, ve které nebyla žádná skvrna zla… zlo 
nebylo ještě známo. A proč tedy Kain byl lhářem, vrahem a vším 
možným? Odkud se to vzalo? Postavte si tuto otázku. To bylo semeno 
hada. Nemluví snad o tom Bible? 

Matouš 4:8, 9 

92 Sledujte jeho semeno až k počátku. V tom se on stává… Komu 
patří ten svět? Ďáblu. Kdo na něm vládne? Ďábel. Přesně tak. Ďábel 
vládne tomuto světu. On řekl Ježíšovi: „Podívej, jak je nádherný, a celá 
jeho sláva. Dám Ti to, jestli se mi pokloníš,“ vidíte. On jím vládne. 
Nuže, on ho vlastní.  

1. Mojžíšova 4:8 

93 Teď sledujte. Jeho děti jsou chytré — děti ďáblovy. Vezměte děti 
Kaina, jestli si to přejete, projděte si těmito rodokmeny a dozvíte se, že 
to byli chytří muži, každý jeden. Ale teď, když zabil Abela a Bůh dal 
místo něj… Set byl předobrazem toho Spravedlivého za účelem 
vykoupení — jako mrtvý, který znovu povstal. A z toho…  

94 Nyní sledujte. Nuže, počínaje tím prvním přirozeným semenem, 
oni umírají. (Jsou vaše smysly teď otevřeny?) První semeno tohoto 
přirozeného semene, prostě toho obyčejného, dobrého, ono je 
předobrazem současné církve, Abel. Aby mohla být do budoucna 
zachována tato linie, on zemřel, aby mohl povstat další, vidíte. Musí 
zde nastat obroda. (Pochopili jste to? V pořádku; a tak se toho držte, 
vidíte.) 

95 Tak je to, ten dokonalý předobraz. Tak, že dokonce ten tělesný 
člověk narozený z Adama, svého otce, ukazuje ten přirozený trend. Ale 
to nefunguje. Ten přirozený člověk si nevšímá Božích věcí. A tak sem 
musel přijít ten přirozený člověk a zemřít, aby to mohlo být znovu 
obnoveno a bylo znázorněno ve smrti Abela, který byl nahrazen Setem. 
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96 Sledujte, o jaký druh lidí se tady jedná; nuže, ten duch, ze 
kterého byl zplozen, byl pokorný — zemědělci, pastýři ovcí. 
A podívejte, co pochází z chytrosti tohoto světa, moudří muži, stavitelé, 
kovotepci, po každé stránce chytří inteligentní a tak dále. Podívejte, 
čím se zabývali. Oni se tím zabývali a Bůh zničil každého z nich — 
každého jednoho, a zachránil pokorné. 

Matouš5:5 

97 Copak Ježíš neřekl v 5. Matouši: „Tiší obdrží zemi.“ Tak tedy, 
nestarejte se. Oni tu nemají žádný základ, na který by se mohli 
postavit. Podívejte, oni nevěří, že to byl syn Kaina, ale máme o tom 
pásku, která to vysvětluje do posledního detailu, můžete si ji 
poslechnout, vidíte. Nikoliv.  

98 A viděl jsem výstřižek z novin, ve kterém teď vědci dokazují, že 
Eva vůbec nesnědla jablko. Údajně snědla meruňku. Měl jsem tyto 
noviny doma. Byla to údajně meruňka (ó, jak daleko mohou lidé… ó, to 
je tělesný rozum). Říkají, že Mojžíš vlastně nikdy neprocházel přes 
vodu; že procházel jenom rákosovým mořem — provedl Izrael 
severním výběžkem Mrtvého moře. Tam je spousta rákosí, prostě je to 
rákosové moře… tam, kde jednou ta voda byla, ale ustoupila. Mojžíš si 
udělal zkratku a procházel touto cestou. A ortodoxní církve to přijaly! 
Toho jsme byli svědky. Ortodoxní církve tyto věci rovněž přijaly. 

Ó, lidé, copak nevidíte to semeno hada — toho antikrista a ty všechny 
věci, které tady právě leží? Ó, ano. 

OTÁZKA: 

Bratře Branhame, prosím, pomodli se za mého 
malého [Dobrá, to je prosba o modlitbu, vidím.]… pomodli 
se za mého malého vnuka, těžce onemocněl chřipkou. 
Je v hotelu Riverview. 

Pane Ježíši, ta osoba, která je v nouzi, nenapsala zde tuto poznámku 
zbytečně. Ona Tě viděla, jak jsi s přehledem odstranil dokonce 
revmatickou horečku z toho malého chlapce tehdy večer. Ona ví, že Ty 
jsi velkým Bohem a my předkládáme modlitbu za toho malého chlapce. 
Ve jménu Ježíše Krista, ať se uzdraví. Amen. 

Jestliže někdo takovou věc napíše, není to zbytečné. Oni mají… 
Nezáleží na tom, jak jednoduše to zní nebo na kolik… jak je to, ale za 
tím něco stojí, vidíte. Tato paní… ten malý chlapec… něco. 
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OTÁZKA: (182) 

Je Eliáš, který přichází kázat Židům tím skutečným 
člověkem, který žil na zemi nebo to bude Eliášův duch 
v nějakém člověku? [Nuže, to je… Obávám se to říct. 
Nevím. Dovolte mi to přečíst ještě jednou.] Je Eliáš, který 
přichází kázat Židům [ó, ano] tím skutečným člověkem, 
který žil na zemi nebo to bude Eliášův duch v nějakém 
jiném člověku? 

99 Nuže, nemohu to zodpovědět docela přesně, mohu to říct 
o Enochovi, vidíte. Ale, tady toto nemohu říct, vidíte. Vím jenom jedno, 
že Písmo říká, čím to bude. A může to být tak, že… Nuže, jsem 
nakloněn spíše k tomu… Dovolte mi teď říct tuto věc takovým 
způsobem a doufám, že bratři na páskách to pochopí. Jsem nakloněn 
věřit, že to budou muži pomazání jejich duchem, protože, vidíte on 
říká… copak… Elizeus… zdali duch Eliáše neodpočinul na Elizeovi? 
Duch Eliáše, a on jednal úplně stejně jako Eliáš, vidíte. Ale nemohu 
říct, že to je opravdu tak. Nevím. Chci být vůči vám čestný. Nevím. 

OTÁZKA: (183) 

Bratře Branhame, mohl bys mi, prosím, 
zodpovědět tuto jednu otázku ohledně křtu: Matouš 
28:19, když vyučuje o Otci, Synu a Duchu Svatém 
a Petr ve Skutcích 2:38, ve jménu Pána Ježíše. Kdy ve 
Skutcích apoštolů nastala tato změna? Nuže, já věřím 
v Pána Ježíše. 

100 Dobrá, bratře nebo sestro, kdokoliv napsal tuto otázku, tady 
nepřišla žádná změna, hleď. Petr udělal jen přesně to, co řekl Ježíš. 
Nuže, jestliže někdo přichází a řekněme, že použije titulu Otce, Syna 
a Ducha Svatého, tak udělá to, co (Petr) řekl, že neměl udělat; nebo 
Bůh řekl, že neměl udělat, vidíte. Nyní Ježíš řekl, že… 

Tím zaberu jenom velice krátkou dobu. My jsme… Chtěl bych vám tu 
něco ukázat, všimněte si. 

101 Nyní si všimněte, (jestliže zde je tato osoba) chci vzít tři kousky 
látky. Podívej, to je Otec, to je Syn, to je Duch Svatý, tak, jak tomu věří 
trojiční lidé — věří, že to jsou tři jednotlivci. Oni tomu tak věří. 

Matouš 28:16-18; Marek 16:15 

102 Dobře tedy, dovolte mi… A pak Matouš 28:19. Ježíš řekl: „Jděte 
do celého světa, kažte Evangelium všemu stvoření.“ (Ne, promiňte; 
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cituji Skutky 2:1, ne Lukáš 24:49.) On řekl… dovolte mi to přečíst, 
jelikož onehdy jsem řekl to, co nemělo být řečeno a chtěl bych si být 
jist tím, že je to správné. Znám titulek toho, co je zde řečeno, ale chci 
to říct přesně, jak On to řekl. Začneme tedy od 16. verše z 29. kapitoly:  

A těch jedenáct… odešlo do Galilee, na horu, 
o které jim Ježíš řekl. 

A když Jej spatřili, poklonili se, ale někteří 
pochybovali. 

A Ježíš přišel a promluvil k nim, řkouce: Jsou mi 
dány všechny moce v nebi i na zemi… Je mi dána 
všechna moc na zemi a nebi…  

Matouš 28:19 

103 Nuže, kde je tato Boží moc? Kde je Bůh? Jestliže Mu byla dána 
všechna moc na nebi a všechna moc na zemi, kde je Bůh? On je zde. 
Vidíte, to je Ten, který k nim mluví. 

Jděte tedy a učte všechny národy, křtěte je ve 
jménu Otce, Syna a Ducha Svatého.  

104 Trojiční se tady toho bojí. „Křtím tě ve jménu Otce, ve jménu 
Syna a ve jménu Ducha Svatého.“ Ale něco takového se ve svatém 
Písmu nenachází. Vidíte? On řekl: „Křtěte je ve jménu Otce a Syna, a… 
Nikoliv… Oni před každého z nich postavili jméno. Jedno jméno.“ 
Sledujte to. Zde není řečeno: „Křtěte je ve jména…“ J-m-é-n-o, jedno 
jméno — ve jménu Otce, Syna a Ducha Svatého. 

105 Nuže, chtěl bych se vás zeptat. Je Otec jménem? Je Syn 
jménem? Kolik zde máme otců? Kolik z vás se jmenuje „otec“? Kolik 
zde máme synů? Kolik zde máme lidských bytostí? Kolik z vás se 
jmenuje „otec, syn nebo lidská bytost,“ vidíte? 

Jak jednou jistá žena řekla, ona řekla: „Bratře Branhame, Duch Svatý 
je jméno. Je to osoba.“ 

106 Řekl jsem: „Ó, ano. Já jsem osoba, ale moje jméno není osoba.“ 
Jsem osoba, rozumíš? Moje jméno je William Branham, ale jsem osoba. 
Duch Svatý je osoba. Hle, čím On je. To není jméno; je to titul dotyčné 
Boží osoby, vidíte? Je to titul této Boží osobnosti, čím ona je. 

Matouš 28:19 

107 Nuže, jestliže On řekl: „Jděte tedy, učte všechny národy 
a křtěte je ve jménu Otce, Syna a Ducha Svatého“ — nikoliv ve jméno 
Otce, jméno Syna, jméno Ducha Svatého nebo ve jména Otce a Syna 
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a Ducha Svatého; ale ve jméno Otce, Syna a Ducha Svatého.  

108 A jestliže Otec, Syn a Duch Svatý nejsou jménem, co s tím tedy 
uděláme? Řekněme, jestli to je jméno, které… Můžete jedno z nich 
nazvat jménem, ale které je tedy jménem? Jestli každý titul nazvete 
jménem, ve který pak titul si přejete křtít? Otce nebo Syna? To 
všechno je v jednotném čísle, vidíte. 

109 Nuže, my v tom klopýtáme. Tohle je poslední kapitola Matouše. 
Tak, jak jsem to vždy vysvětloval, jestliže čtete milostný příběh 
a říkáte: „Jan a Marie žili šťastně do smrti“… Vidíte, je to kvůli tomu, 
že jste nikdy… Prostě nevíte, kdo jsou Jan a Marie. Musíme se vrátit na 
začátek toho příběhu. Dozvíme se, kdo jsou Jan a Marie. Rozumíte? 

Nuže, toho se dopouštíme právě zde v Matouši. Čteme pouze poslední 
část. Ale vraťte se na začátek Matouše a přečtěte si zbytek tohoto 
příběhu. To je poslední kapitola v Matouši a poslední verš. 

110 Jako kdybyste vzali do ruky knihu a řekli: „Jan a Marie žili 
potom šťastně. Byl to Jan Jones a Marie — a —. Ne, to byl Jan Henry 
a — a —. Nebo Jan ten a ten a ta — a — ta.“ Prostě, nevíme to, vidíte? 
Abychom si tím byli jisti, nezbývá nám než se vrátit na začátek této 
knihy a přečíst si to. Nestačí si vzít z toho jen jeden kousek. Abychom 
o tom měli správnou představu, musíme to vzít jako celek. 

Matouš 1:18 

111 Nuže, vraťme se k Matouši do 1. kapitoly, zde v první kapitole 
přichází ten rodokmen. Pak v 18 verši čteme: 

Narození Ježíše Krista se událo takto:…  

Matouš 1:18 

112 Souhlasí to? Nuže, chtěl bych se vás na něco zeptat. 
Poslouchejte znovu. Pojmenujte to. Který z nich to je? Bůh 
(Shromáždění odpovídá: „Otec.“); Bůh (Shromáždění odpovídá: „Syn.“) 
Bůh (Shromáždění odpovídá: „Duch Svatý.“) Nuže, kdo z nich? 
(Shromáždění odpovídá: „Otec.“) Který z nich to je? (Shromáždění 
odpovídá: „Duch Svatý.“) A kdo je to? (Shromáždění odpovídá: „Syn.“) 
V pořádku. Nuže, tady to máme. Tak tedy, jak jste nazvali toho? Bůh, 
a který? (Shromáždění odpovídá: „Duch Svatý.“) Duch Svatý, 
v pořádku. Nuže, v pořádku. 

Narození Ježíše Krista se událo takto: Když… byla 
jeho matka Marie zasnoubena Josefovi, ještě 
předtím než se sešli, ukázalo se, že je těhotná z… 
[Shromáždění odpovídá: „Z Ducha Svatého.“]  
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Matouš 1:19-20 

113 Nuže, myslel jsem, že jste řekli, že Bůh byl Jeho Otcem. Musela 
se tu tedy vloudit nějaká chyba. On nemůže mít dva otce. Dobře o tom 
víte. Muselo se tu vloudit něco nesprávného. Kdo tedy z těchto… Jestli 
to jsou tři osoby, kdo z nich byl Jeho otcem? Bible zde jasně říká: „… 
byla nalezena těhotná z Ducha Svatého.“ Bůh, Otec, s tím neměl tedy 
nic co do činění. Ježíš zase řekl, že Bůh byl Jeho otcem a víme, že Bůh 
byl opravdu Jeho otcem. Pak musel mít dva otce. V takovém případě je 
zcela jistě nelegitimní. Vidíte tedy, do čeho jsme se zamotali? 

Ale její muž Josef byl spravedlivý a protože ji 
nechtěl vystavit potupě, rozhodl se propustit ji 
potají. 

Ale když o těchto věcech uvažoval…  

Vzpomeňte si, on byl dobrým mužem a ruka Páně je právě teď na 
blízku. Ti, kteří jsou předurčeni, to pochopí. 

Když pak o těchto věcech přemýšlel, hle, Pánův 
anděl se mu ukázal ve snu [Sledujete to se mnou 
v Bibli? V pořádku.] a řekl: „Josefe, synu Davidův, 
neboj se vzít si Marii za svou manželku, neboť to, co 
je v ní počato, je z Boha Otce.“  

114 Přečetl jsem to špatně? Jistě. To, co se počalo v ní, nemělo nic 
společného s Bohem Otcem, je to z Ducha Svatého. A nyní víme, že 
Bůh byl Jeho Otcem. Souhlasí to? Jak to tedy je? Duch Svatý je Božím 
Duchem, samozřejmě. 

Matouš 1:21-23 

115 Nuže, pochopili jste to. Bůh Otec a Duch Svatý, to je jedna 
osoba, jinak by musel mít dva otce. Jakou osobu bychom pak uctívali? 
Jakého Boha byste měli? Vidíte? Bůh, Duch Svatý a Bůh, Otec, to je 
jeden a tentýž Duch. 

Porodí pak syna [toho malého] a dáš mu jméno 
[Jaké? Jeho jméno. Nuže, vzpomeňte si Jeho jméno.] 
JEŽÍŠ, neboť On zachrání svůj lid od jejich hříchů. 

Toto všechno se stalo, aby se naplnilo to, co Pán 
promluvil skrze proroka [ke kterému přišlo toto Slovo], 
který řekl: 

Hle, panna bude těhotná a porodí syna a dají mu 
jméno Emmanuel, které se překládá… Bůh s námi.  
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116 Jaké je tedy jméno Boha? Jaké je jméno Otce, Syna a Ducha 
Svatého? Bible říká, že Ježíš bylo Jeho jméno. 

Matouš 3:13-17 

117 Pak tedy ten chlapík zde, který se jednou pokoušel diskutovat 
na toto téma tady v modlitebně, řekl: „Bratru Branhamovi se podařilo 
vykroutit se ze všech těchto argumentů, ale nepodaří se mu to v tomto 
případě.“ Řekl: „Zde jsou ukázány tři různé osoby přesně a dokonale — 
v 3. kapitole Matouše.“ 

Tady stál Jan a kázal. Tady přišel Syn, aby byl pokřtěn. Vstoupil do 
vody a byl Janem pokřtěn, a když vystupoval z vody „hle,“ řekl: 
„Nebesa se nad Ním otevřela a dolů sestoupil Duch Svatý jako 
holubice a hlas z nebe řekl: ‚To je můj milovaný Syn, ve kterém…‘“ Tři 
různé osoby se zjevují současně. Ó, ach!  

118 A to jednoduše poukazuje na to, že lidé bez křtu, a nyní 
povoláni ke kazatelské službě, nemají za kazatelnou co dělat. Je to tak. 
Mohl bych vzít dotyčnou osobu a s Boží pomocí uvést do takových 
rozpaků, že by se mu z toho zamotala hlava. (Nemínil jsem… To nebylo 
pěkné. Promiňte mi. Neměl jsem to v úmyslu. Pane, nemínil jsem to 
tak… Pocítil jsem, jak On mě v této věci pokáral, vidíte. Neměl jsem to 
tak říkat. Promiňte mi.) Věřím, že Duch Svatý může zjevit dotyčné 
osobě nějaká tajemství. Tak to zní lépe. 

119 Právě tak, jako když ladíme nástroj; když uděláme nějaký 
nesprávný krok, můžeme to poznat. Stejně tak křesťan. Člověk může 
říct něco nesprávně. Jemu se to nelíbilo. Vidíte, to vyzdvihlo mě. Já 
nechci zde být v zorném poli. Dokonce nechci být sám sebou, prostě 
Jím. Ať On koná své dílo. On je tím, jenž vydává zvuk. Trumpeta je 
němá, a zvuk, který vydává, pochází od toho, který na ni hraje. 

Matouš 11:25; Lukáš 10:21 

120 Nuže, podívejte se sem. Ten muž nesprávně vyložil Slovo. 
Podívejte, je to… Vzpomeňte si, je to zakryto před očima moudrých 
a opatrných a zjeveno nemluvňátkům. Nuže, zde je tato osoba, Ježíš 
Kristus stojí na zemi. Nuže, nebesa… samozřejmě, nahoře je 
atmosféra.  

Matouš 3:16, 17; Matouš 28:18 

121 Nyní sledujte. A Jan vydal svědectví… Nuže, ten muž měl… 
Řekněme, že zde je Bůh Otec a zde je Bůh Duch Svatý jako holubice 
a zde je Bůh Syn, takže to dává dohromady tři osoby. To není správné. 
Jan stojící zde, poznal, že to byl Beránek. Jan řekl: „Vydávám 
svědectví, že jsem spatřil Ducha Božího jako Beránka.“ Zde je Bůh, 
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Duch… jako holubice, tak jsem to mínil. (Nuže, zde je ta stejná věc, 
kterou jsem řekl tehdy večer, vidíte, místo sedm set.) Duch Boží… To 
je zde Beránek a Duch Boží… Holubice byla Bohem. Duch Boží 
sestoupil z nebe a hlas z nebe promluvil: „To je můj milovaný Syn, ve 
kterém se mi zalíbilo přebývat.“ 

„Všechna moc na zemi je vložena do mých rukou.“ Vidíte? To je On. 
Nuže, jaké je Jeho jméno? (Shromáždění říká: „Ježíš.“) Samozřejmě.  

122 Tak, co se týče trojiční teorie jakožto tří různých bohů, to je 
pohanství! To není učeno nikde v Bibli. To nebylo vyučováno 
v poselství Lva, ale bylo to osvojeno v tom dalším věku, to udělal 
antikrist. Zeptejte se kohokoliv chcete, každého teologa! To nepřišlo 
jinak, než skrze učení Mikulášenců. 

123 A z toho důvodu to znovu vystoupilo s Martinem Lutherem. 
A pokračovalo to s Johnem Wesleyem a bylo to vylito na letniční. Ve 
dnech, kdy přišli letniční, vznikla skupina ‚Jenom Ježíš‘. A bylo to 
znovu špatné. Jak by mohl být Ježíš svým vlastním otcem? Vidíte? A tak 
je to podáváno dál. 

124 Ale měl nastat čas orla, vidíte. A v tom čase mají být tyto věci 
narovnány, všechna ta tajemství. Otec, Syn a Duch Svatý jsou tituly 
Pána Ježíše Krista. Sledujte, všechny tyto tři. 

Žalm 110:1; Lukáš 20:42; Skutky 2:34; Židům 1:13 

125 Matouš řekl: Otec, Syn a Duch Svatý. Petr řekl: Pán Ježíš 
Kristus. Kdo je Otec? Řekl Pán, Pánu mému: „Sedni po pravici mé.“ 
Souhlasí to? Otec; Syn, Ježíš; Duch Svatý, logos, který vyšel od Boha — 
Otec, Syn, Duch Svatý jsou absolutně tři tituly jedné Božské osoby 
projevující se třemi různými způsoby nebo třemi atributy Jeho samého.  

126 Aby to bylo zcela jasné tomu, kdo to nechápe, je to jako tři 
úřady toho stejného Boha. Vlastně jsou to tři atributy toho stejného 
Boha. Bůh jedná ve třech různých… pod Otcovstvím, pod Synovstvím 
a pod správou Ducha Svatého. Bůh je dokonalý ve třech. Vzpomínáte si 
číslo antikrista, čtyři? Vidíte? Bůh — Otec, Syn a Duch Svatý je 
absolutně Pánem Ježíšem Kristem. 

127 Když křtíte ve jméno samotného Ježíše, je to špatné. Křtít pouze 
ve jméno Ježíše, to je absolutně špatné. Znám hodně Ježíšů. Jakže, 
v latinských zemích je jich hodně (Ježíšů). Ale Ten je Pánem Ježíšem 
Kristem! A to vyjadřuje, kým On je. Je spousta Branhamů, pokud byste 
to chtěli vztahovat osobně na mě. Ale já jsem jediný William Marrion 
Branham — jsem to já. Ale kolem dokola je mnoho jiných Williamů 
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Branhamů a tak dále. Ale zde je zcela zřetelně nazvána jedna osoba — 
Pán Ježíš Kristus, Ten Pomazaný. Ten je pouze jeden. 

128 Je to tak. Pokud bychom se o tom chtěli dozvědět více, napište 
mi dopis atd. někdy, když se budu opět zabývat otázkami. Chtěl bych 
tohle zvládnout, a pak uvidím, zda se budeme také moci věnovat těm 
nemocným lidem, kteří trpí a prosí o modlitbu. 

OTÁZKA: (184) 

Bratře Branhame, jestli tato otázka není na 
místě… neodpovídej. [To zní hezky. Cením si ho.] Které 
děti půjdou do vytržení, zda i ty maličké? Děkuji. 

Zjevení 17:8 

129 Oni se nepodepsali. Nuže, nepodepisujte se, není to nutné. Ale 
podívejte, jestliže Bůh napíše jméno v Beránkově knize života před 
založením světa, pak zde není nic, co by mohlo toto jméno vymazat, 
protože je napsáno inkoustem Kristovy krve. A jestli je tak veliké nebo 
tak veliké nebo i tak veliké, to dítě, kdokoliv to je, ono stejně tak půjde. 
Všechny děti, všechny církve, všechno, co tu máme… Bůh na základě 
svého předzvědění…  

130 Nuže, nevíme. Řeknete: „Bratře Branhame, můžeš dokázat, že 
se tam nacházíš?“ Ne. Nemohu to dokázat. Bůh mě může použít jako 
nástroj něčeho jiného, může stejně tak použít tebe. Ale věřím; a skrze 
víru jsem spasen. Ne věděním jsem spasen; skrze víru. Tak jsi spasen 
i ty. Tak jsme spaseni všichni. 

131 Zapamatujte si, Bůh je nekonečný. Věříte tomu? Nekonečný. 
Být nekonečným, to Jej dělá… Pak On je vševědoucí. Věříte tomu? 
Vševědoucí, to znamená, že o všem ví. Nemůže být vševědoucí, aniž by 
byl nekonečný. Vidíte, nebyla žádná věc, která by Mu nebyla známa. 
On věděl, kolik komárů bude tady na zemi a kolikrát tito komáři 
zamrkají svýma očima, a kolik loje po sobě zanechají, kolik to bude 
dohromady obnášet. Znal každý tvůj dech, kterým se nadechneš a jak 
hluboce se nadechneš. To je význam slova nekonečný! 

132 Nuže, jestli je nekonečný, to Jej dělá vševědoucím. Souhlasí to? 
A jestliže je vševědoucí, pak Ho to činí všudy přítomným, protože znal 
přesně každou minutu, hodinu, čas s přesností 55 000 setiny vteřiny, 
kdy se to stane. Vidíte? Dovedete si to teď představit? On ví o všech 
těchto věcech. A z toho důvodu má všechnu moc, zná všechny věci 
a může všechno udělat. 
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Podívejte se nyní. Nuže, všechny děti, které Bůh… každý jeden, 
kterého Bůh, když oni… Zapamatujte si, když Ježíš byl…? Bible říká… 

133 Víme, že Ježíš byl zabit kolem 30. roku našeho letopočtu. 
Souhlasí to? Bylo to tuším v polovině toho roku. 30. roku našeho 
letopočtu. Ale Bible říká, že byl zabit, předtím, než byl tento svět 
dokonce stvořen. A vaše jméno… Když Beránkova kniha… Když 
Beránek, který byl zabitý, vykoupil tuto knihu… (Tady se teď blížíme 
k veliké věci. Ona může způsobit povzbuzení!) Podívejte! Když ten 
Beránek… 

134 Teď si zapamatujte, Bible říká, že Beránkova kniha života byla 
napsána před založením světa a vaše jméno bylo napsáno do… bylo to 
v této knize, když Beránek byl zabit před založením světa kvůli 
vykoupení každého jména, které bylo napsáno v této knize. Pochopili 
jste to nyní? 

135 Podívejte se, v tom není nic neuspořádaného. To funguje přesně 
tak, jako veliké Boží hodiny, vidíte, jako hodiny, které se pohybují. 
Vaše jméno tam bylo napsáno před založením světa, když byl zabit 
Beránek, aby vykoupil to, co bylo obsaženo v této knize. Nuže, On 
vystupuje a bere tuto knihu a nárokuje si své vykoupení. (Nechtěl bych 
tu znovu začínat. Nestihli bychom už odpovědět na další otázku.) 
V pořádku. 

OTÁZKA: (185) 

Otázka: Je peklo a ohnivé jezero hořící ohněm 
a sírou jedno a totéž? 

Zjevení 20:10 

136 Ne, peklo, biblický překlad, tuším… Nuže, sedí tu učenci. Rád 
bych jim prokázal úctu. Ó, sedí zde bratr Iverson a bratr Vayle a mnozí 
z těch bratří, kteří jsou opravdovými teology. To slovo, které tu je 
přeloženo, hades, znamená hrob. Souhlasí to? Je to řecké slovo, které 
znamená hrob. Ale ohnivé jezero je něco jiného, protože tam ve Zjevení 
stojí, že zároveň hades i to ostatní bylo hozeno do ohnivého jezera. 
V pořádku. Nuže, podívejme se tam.  

OTÁZKA: (186) 

… jestli ne, je ohnivé jezero, peklo, věčné? 

137 Ne. Nikoliv. Všechno, co bylo stvořeno, není věčné. Všechno, co 
bylo stvořeno… Proto tu nemůže existovat věčné peklo. Jestli vám 
někdo řekne, že půjdete a budete hořet ve věčném pekle, přál bych si, 
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aby to bylo doloženo Písmem. Něco takového neexistuje. 

138 Peklo bylo stvořeno pro ďábla a jeho anděly, pro antikrista 
a jeho lidi. To byl ďábel, ten vtělený ďábel. Bylo stvořeno pro ně, aby je 
zničilo. A všechno, co… Je jen jediná věc ze všeho, co tady máme na 
celé zemi a všude jinde, je jen jediná věc, která je věčná, a tou je Bůh. 

139 Předtím, než tu byl atom nebo elektrony, dřív, než se tu ukázalo 
kosmické světlo, elektrony nebo cokoliv jiného, On byl Bohem. On je 
Stvořitelem. A to je ta jediná věc, která může být věčná a je zde pouze 
jediný způsob, jak se můžeš stát věčným, totiž, když přijmeš věčný 
život. Řecké slovo v tom případě, tuším, je Zoe. Souhlasí to? Zoe? Zoe. 
Tedy, ten život Boží ti je udělen stejně tak, jako ti tvůj otec uděluje svůj 
život skrze manželství s maminkou. A on skrze to uděluje… ta radost 
z toho udělení (pochopte mě), z udělení života synu. Stejně tak to dělá 
Bůh, radost z udělení života svému synu. Vidíte? 

1. Korintským 6:14; 2. Korintským 4:14 

140 A pak se stáváte Jeho částí, totiž Zoe, Božího vlastního života. 
„Já jim dávám život věčný a vzbudím je v ten den nejposlednější.“ Je to 
jediná věc, která… Máte věčný život. A ten věčný život zná své tělo 
a musí být zplozen. On nemůže… není možné, aby tam zůstal ležet. 
Jako se Duch Kristův vznášel nad tím tělem — Boží Duch nad Kristem 
v tom velikém dni — On věděl, že bude znovu vzkříšen. Stejně tak svatí 
ve svých tělech.  

141 Teď si zapamatujte, Ježíš, když zemřel, šel do pekla, protože 
tam musel jít; byl nosičem hříchu. A On kázal duším, které byly 
v pekle, které nečinily pokání v době dlouhé trpělivosti za Noemových 
dnů. Souhlasí to? Šel do pekla a kázal těmto duším, duším odděleným 
od Boha. Smrt znamená oddělení. A ony musely být odděleny od Boha 
a nemohou se už vrátit. Ježíš odešel, aby jim vydal svědectví, že byl 
tím, o kterém bylo mluveno, totiž o tom semenu ženy. 

142 Semeno hada… Copak nevidíte, co způsobilo semeno hada? 
Antikrist do toho zamotal smrt — oddělení, ten rudý kůň. Semeno 
ženy, život, ústí v bílém koni — Ježíši Kristu. Rozumíte? Co to 
znamená? Jeden proti druhému — semeno hada proti semenu ženy. 
Pochopili jste to? Ó, mohli bychom se tím ještě dlouho zabývat (nebylo 
by to hezké?), ale spokojme se s tímto. 

OTÁZKA: (187) 

Bratře Branhame, naplňuje tento první jezdec na 
koni v této první pečeti II. Tesalonickým, zjevení muže 



24. 3. 1963, Jeffersonville, Indiana, USA 31 

hříchu? 

2. Tessalonicenským 2:8-12 

143 Ano. Je to tak. To je pravda. To je ten muž hříchu. Tentýž muž, 
on prostě prochází ve své jízdě svými etapami, dokud se nedostane do 
toho smrtelně bledého koně, který se jmenuje Smrt. Kristus rovněž 
sestoupil s ospravedlněním, posvěcením, se svým bílým koněm a to 
je… takto obdržíte život, vidíte.  

OTÁZKA: (188) 

Co se děje se znovuzrozenými věřícími 
nacházejícími se v různých denominacích, ale ne 
v Kristově nevěstě? Co se s nimi stane? 

144 Dobře, domnívám se, že jsme to před chvíli vysvětlili, že? 
Půjdou skrze soužení. Jsou to mučedníci v době soužení a potom 
přijdou v tom posledním… po uplynutí tisíciletí na svůj soud, vidíte, 
protože Bible říká, že ti ostatní, co zůstanou naživu… ti ostatní, mrtví, 
neožijí, dokud neuplyne tisíc let. A pak tu bylo vzkříšení a oni vyjdou… 
i ti spravedliví i nespravedliví a budou souzeni Kristem a nevěstou. On 
přichází na zem s desetitisíci krát desetitisíců svých svatých. Souhlasí 
to? Se svou nevěstou. 

145 Zasedl soud, byly otevřeny knihy… byly otevřeny knihy a jiná 
kniha byla otevřena, která je Knihou života. On je oddělil jako kozly od 
ovcí. Je to tak? To nemá nic společného s nevěstou. Ona stála právě 
tam u soudu se svým, spolu… jako královna s Králem. On přišel se 
svými svatými; desítky tisíců krát desítky tisíců Mu sloužily, totiž Jeho 
manželka; a potom zasedl soud a ovce byly odděleny od kozlů. 
(Vzpomínáte si, tehdy večer, jak jsem přinesl tuto krátkou úvahu, 
abyste tomu porozuměli? O té kovbojské meditaci? Vidíte? Je to tak.) 

146 Církev, lidé, kteří jsou v denominacích a kteří jsou opravdovými 
křesťany, kteří přijali poselství… A ti to nikdy nespatří, nikdy jim to 
nebude kázáno. 

147 A ti, kteří jsou tím smíšeným davem (kterým je to zvěstováno), 
jim to prochází rovnou nad hlavou, jestliže jejich jméno nebylo napsáno 
v Beránkově knize života. Ale jsou to dobří lidé a oni budou vzkříšení, 
ale budou podrobeni zkoušce, budou souzeni právě tou skupinou, která 
jim kázala. Copak nevíte, že svatí budou soudit svět? Jim bude kázáno, 
vidíte? Jim bude kázáno skrze tytéž lidi, kteří jim vydávali svědectví 
o tom poselství, aby z toho vyšli. (Doufám, že to je dostatečné 
objasnění. Měl jsem jich tu velice mnoho.) 
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OTÁZKA: (189) 

Bratře Branhame, je ten sedmý anděl s Eliášovým 
duchem tím stejným Eliášem, který bude po vytržení 
poslán k 144 000 Židů na dobu tří a půl let? Někteří 
z nás v tom nemají jasno. 

148 Ne, to není ten stejný, vidíte. To jsou dva různí muži. Elizeus, 
který přišel ve formě Eliáše, nebyl samotným Eliášem. A duch Eliáše, 
který sestoupil na muže, který se jmenoval Jan Křtitel, také nebyl 
Eliášem. A ten muž jako sedmý andělský posel na konci Laodicejského 
věku nebude doslovným Eliášem. Bude pohanem ke svému lidu. 

149 Eliáš neboli Eliášův duch tedy přijde k těmto lidem tam a on 
bude Židem, vidíte, protože oni jsou poslání ke svému vlastnímu lidu. 
To je moje zjevení. 

150 Z toho důvodu já… Tommy Osborn, když jsme tehdy spolu 
hovořili (Tommy a já), nevěděl jsem to. Modlil jsem se za nemocné 
a přijel jsem tam. A byla tam paní, která přišla z Fort Wayne Gospel 
Tabernacle, byla misionářkou na zahraničních misijních polích. Její 
prsa byla tak veliká — byla prostě sežrána rakovinou. Nacházela se 
v malém domku, ve kterém jsme kdysi bydleli, v takové malé uličce. 
Modlil jsem se za tuto drahou sestru a byla uzdravena a vrátila se na 
své misijní pole. 

151 A když… přijela z Afriky, ona tam nechala malou knížku 
o misijní práci. Pomyslel jsem: „Nu co, misionáři jsou skvělí.“ Nikdy 
jsem moc neuvažoval o misionářích. Ó, pomyslel jsem: „Dobře, je to 
prostě Boží úřad zatímco to je moje místo, přímo tady na křižovatce 
ulice Osmé a Penn,“ a tak jsem dělal věci podle svých nejlepších 
možností. 

152 Ale jednoho dne, když jsem seděl ve studovně, vzal jsem tuto 
knížku do ruky a byla tam fotka muže černé rasy, nějakého starého 
otce. Jeho hlava byla lemována bílým proužkem vlasů a pod tím 
obrázkem bylo napsáno: „Bílý muži, bílý muži, kde byl tvůj otec? Já 
jsem teď starý a těžkopádný a už dobře nevnímám. Kdybych se 
dozvěděl o Ježíši, když jsem byl mladým mužem, přinesl bych Jej ke 
svému lidu.“ 

Dobře, četl jsem to a něco mi říkalo: „Přečti si to znovu. Přečti si to 
znovu.“ A tak jsem četl dál… Jistě i vy prožíváte takové chvíle. Znovu 
a znovu. Něco v tom bylo obsaženo. 
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153 Něco, jak onoho dne v Green’s Mill, když jsem vyšel z jeskyně… 
nemohl jsem porozumět tomu, jak lidé mohou mluvit v jazycích, jak 
mohou křičet pod vlivem skutečného Svatého Ducha a stále být 
antikristovští — hovořit v jazycích s opravdovým mluvením jazyky 
skrze Ducha Svatého a stále být ďábly. Ale je to tak. Teď vám to mohu 
dokázat. Ano, jistě! 

Matouš 7:22, 23 

154 A pak, všimněte si, když to udělali… A tak jazyky nejsou 
důkazem Ducha Svatého. Jsou jedním z darů Ducha Svatého. A ďábel 
je schopen padělat všechno, co jen může, Božské uzdravení a všechno 
jiné. On řekl: „Mnozí přijdou v onen den a budou říkat: ‚Pane, copak 
jsme nevymítali ďábly; copak jsme (to se vztahuje na kázání 
Evangelia), copak jsme nekonali ve Tvém jménu mocné skutky 
a všechny ty ostatní věci?‘ Řeknu: ‚Odstupte ode mne činitelé 
nepravosti. Nikdy jsem vás neznal.‘“  

Matouš 5:45 

155 Bible říká, že: „Déšť padá stejně tak jak na spravedlivé tak i na 
nespravedlivé.“ A stejně tak plevel, rostoucí na pšeničném lánu, se 
může radovat a vykřikovat, díky stejné vlaze, která na ně oboje padá, 
jelikož je poslán oběma. Ale podle jejich ovoce je poznáte!  

156 Ten nenápadný koukol tam může stát stejně tak radostně 
a vykřikovat ze všech sil, plný toho samého deště, který padá na 
pšenici. Zde to máte. Mohou tedy křičet, mluvit v jazycích, padělat 
všechno, co se jim líbí, ale onoho dne budou nazváni „činiteli 
nepravosti.“ 

157 Jak jsem před chvíli řekl, (Poslouchejte, co vám chci říct. 
Dávejte pozor!) Kontrolujte se ve světle Slova a přesvědčte se, jak na 
tom jste. Vy ženy, které máte krátké vlasy, nechte si je narůst. Jestliže 
se oblékáte do šortek, vyhoďte je jako opravdové dámy. 

158 Vy muži, jestli stále kouříte cigarety a chodíte na koupaliště, 
skoncujte s tím! Nejsem zvědav, co vyznáváte. Jestli se stále držíte 
těchto organizací a říkáte: „To je ono“ a „to je ono,“ raději s tím 
přestaňte. Podívejte, porovnejte to se Slovem. Přicházíme přímo… Měli 
bychom se povznést nad ty krátké vlasy a celý tento věk. Měli bychom 
teď přejít k něčemu, co Bůh zjevuje v těch skrytých tajemstvích, která 
byla vložena do této Knihy před založením světa. 

159 A ti, kteří byli poslušní v těch malých věcech, pochopí to 
ostatní. Jestli ne, pak to projde nad jejich hlavami tak vysoko, jako je 
východ od západu. Bude to prostě… 
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Soudců 7:2-8 

160 Jako Gedeon oddělil své lidi — byly jich tam tisíce a tisíce. Bůh 
řekl: „Je jich příliš hodně. Rozděl je.“ On je podrobil dalšímu testu 
a znovu je rozdělil, oddělil je znovu a tam na úpatí hory mu zůstal jen 
malý hlouček. On řekl: „To je ta skupina, se kterou chci vykonat toto 
dílo.“ Stalo se to přesně tak.  

Letniční ženy přicházejí, odcházejí, sedí tam, slyší a ví na základě 
Slova, že je to špatné a myslíte si, že poslechnou? Ne! Každý rok, když 
projíždím kolem, jich najdu s ostřihanými vlasy víc, než kolik jich bylo 
předtím. Říkám: „Co se to děje… přece byste neměli…“ 

161 Někdo řekl: „Dobře, bratře Branhame, lidé tě považují za 
proroka.“ Neříkám, že jsem prorok. Nikdo z vás mě to neslyšel říct. Ale 
řeknu toto; jestliže to opravdu děláte, jestli považujete, že… Říkáte: 
„Nu co, proč neučíš lidi, jak mají přijmout Ducha Svatého a jak obdržet 
toto a ty velké duchovní dary a jak být nápomocen církvi?“ Jak je můžu 
učit algebru, když nechtějí poslouchat svému A-B-C? Je to tak. Dělejte 
tyto malé věci. Začněte od základu, vydrhněte ho a začněte znovu. 
Amen. Sláva! 

162 O čem jsem to vlastně mluvil? Nechtěl jsem se vzdalovat od 
tématu. Promiňte mi, vidíte. V pořádku. „Někteří z vás mají 
pochybnosti. Je Eliáš tentýž, který…?“ Ano, ach; je to tak. Ne, ten 
Eliáš, který přijde k pohanům, bude pohanem pomazaným tím samým 
duchem, protože Bůh používá toho ducha pokaždé k vyvedení svého 
lidu z chaosu. Sloužil dobře svému poslání a tak přichází znovu 
a znovu, protože, vidíte… Tak tedy, kdyby si On použil vysoce 
naleštěného, vzdělaného, takový by oslovil jen sobě rovné. 

163 Ale On přivádí muže, někde z odlehlé divočiny, není dobře 
známo odkud, takového který sotva zná abecedu, neumí správně 
vyslovovat slova a ostatní věci; ale On ho přivádí přímo k těm 
prostoduchým lidem a oni to takto pochopí. Kdyby to přišlo 
naleštěné… 

1. Korintským 2:4 

164 Jak řekl Pavel: „Nepřišel jsem k vám s naleštěnou vzdělaností, 
ale přišel jsem v moci zmrtvýchvstání.“ Bohu bylo zapotřebí tam 
v Arábii tří a půl roku, aby to z něj vytloukl — to vzdělání. Bylo mu 
třeba čtyřicet let, aby to dostal také z Mojžíše. Vidíte? Zde to máme. 
Tak je… Neříkám, že Bůh ne… Nepodporuji negramotnost, ale chtěl 
bych vám říct, že k tomu není potřeba vzdělání, ne…  

165 Moudrost tohoto světa se tomu protiví. Vzdělání je největší 
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překážkou, kterou Evangelium kdy mělo. Kdybychom neměli vzdělání, 
neměli bychom ty velké semináře pro duchovní a ty ostatní věci, které 
teď máme. Měli bychom prostoduché lidi, kteří naslouchají Slovu. Ale 
ti jsou takto naleštění a pomatení a upjatí se všemi těmi organizacemi, 
budou se jich prostě držet a tím to hasne. Přijímají na sebe tohoto 
ducha. 

2. Korintským 6:17 

166 Buď se tento nepoctivý muž stane dobrým mužem, jako je ta 
žena nebo ta žena se stane nepoctivou, jako je on. Vidíte? Je to tak. 
Z toho důvodu řekl: „Vyjděte z prostřed nich,“ co se týče připravenosti 
k vytržení. Musíte mít jistý druh víry, který vás odtud vezme.  

OTÁZKA: (190) 

Kdy došlo k potvrzení smlouvy z Daniele 9:27 na 
období jednoho týdne? 

Daniel 9:27 

167 Polovina z toho, z této smlouvy už byla potvrzena, když Ježíš 
Kristus byl na zemi a zvěstoval to Židům. Nikdy nešel k pohanům. Řekl 
svým učedníkům: „Nechoďte k pohanům.“ To bylo pouze pro Židy. 
A On kázal po dobu tří a půl let a to je polovina sedmdesátého týdne, 
nuže, tak, jak to bylo řečeno Danielem.  

5. Mojžíšova 13:1-3 

168 Zapamatujme si teď, On byl Židům rozhodně potvrzený, ale 
jejich oči byly zaslepeny, aby do toho časového období mohli být 
uvedeni pohané. Copak nemůžete vidět celý tento program? Vidíte? 
A On obhájil samého sebe jako proroka, udělal přesně to, co konali 
proroci nebo co měli konat proroci, ukázal jim znamení proroka, mluví 
o tom vaše vlastní Slovo: „Jestliže muž říká, že je duchovní nebo 
prorok, pozorujte, co říká. A jestli se to stane (nebo se pravidelně stává 
to, co řekl, pravidelně),…“  

Matouš 7:7; Lukáš 11:9 

169 Podívejte se, jak je řečeno v Bibli: „Klepejte a bude vám 
otevřeno; hledejte a naleznete; proste a bude vám dáno.“ Jestli si tedy 
všimnete, to je „klepání,“ neustávající klepání toho, který tam stojí; 
jako ten nespravedlivý soudce, který nechtěl vyhovět té ženě. Ona 
ustavičně klepala na dveře a říkala: „Jsem ve tvých rukou.“  

Nestačí hledat a říkat: „Pane, chtěl bych to mít. Amen.“ To není to. 
Vytrvejte v tom, dokud to nedostanete. Vy víte, že to přijde. On to 
zaslíbil, a tak tam stůjte, dokud to nedostanete. Vidíte? Nuže, 
v poslední části 70. týdne, v jeho poslední části, v době soužení, po 
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vytržení církve. Pak tu zůstává tři a půl roku, kdy jim to bude znovu 
potvrzeno skrze proroky, vidíte — Mojžíše a Eliáše, Zjevení 11. 

Nyní, dovolte se mi podívat, co je v tomhle. 

OTÁZKA: (191) 

Jestli jsi jedním z vyvolených, půjdeš nahoru 
v nevěstě? 

Ano, ano, pane. To je jednoduché. 

OTÁZKA: (192) 

Bratře Branhame, mínil jsi říct sedm tisíc těch, 
kteří nesklonili své hlavy před Bálem nebo sedm set? 

Matouš 3:16 

170 Sedm tisíc, tak jsem to mínil. Promiňte mi to. Je to prostě… je 
to způsob mluvy. Byl jsem jednoduše… Jak jsem před chvíli řekl… 
Všimli jste si zde, jak jsem řekl: „Oni vydali svědectví, když viděli 
Beránka,“ vidíte? Ten Beránek byl na zemi… oni vydali svědectví, že 
uviděli, jak Duch Boží sestoupil na Beránka.  

Matouš 3:17 

171 Nuže, zde je řečeno: „To je můj milovaný Syn, ve kterém se mi 
zalíbilo.“ Vidíte? To je napsáno tehdejší řeckou mluvou, sloveso je 
postaveno před příslovce. Ale všimněte si tu, ve skutečnosti bude… 
Vezměte to prostě ze Slova, vidíte… Bible říká, v těchto překladech 
svatého Jakuba, zde: „To je můj milovaný Syn, ve kterém se mi 
zalíbilo.“ Ale ve skutečnosti, kdybychom to řekli dnešní mluvou: „To je 
můj milovaný Syn, ve kterém se mi zalíbilo přebývat“ — my to 
jednoduše obracíme, vidíte. „To je můj milovaný Syn, ve kterém já 
jsem našel zalíbení přebývat.“ Nuže, dnes bychom řekli: „To je můj 
milovaný Syn, ve kterém mám zalíbení přebývat1.“ Totéž slovo, to 
maličko pozměňuje.  

172 Nuže, ano, mínil jsem… Promiňte mi, prosím. A bratři, kteří zde 
na páskách, někde na jiných místech a přátelé, poslyšte: Neměl jsem 
to v úmyslu takto říct. Jsem služebníkem Evangelia. A kolikrát jsem to 
kázal, věděl jsem, že jich tam bylo sedm tisíc. Ale prostě nechtěně jsem 
řekl sedm set. Ale nemyslel jsem sedm set. Mínil jsem… Jednoduše 
jsem to nepřečetl z Písma. Přišlo mi to na mysl, zatímco jsem mluvil, 
a tak jsem řekl sedm set místo sedm tisíc. Tady jsem právě udělal 
                                                 
1 Pozn. - angl.: “dwell” a “dwell in” 
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chybu. Jsem prostě hlupák. Promiňte mi, nemyslel jsem to tak. 

OTÁZKA: (193) 

Je nevěsta Kristova a tělo Kristovo totéž? 

1. Mojžíšova 2:23 

173 Ano, pánové! Podívejte, nuže, zde… nuže podívejte, nechtěl 
bych to tady znovu začínat, protože bych na toto téma mohl 
promlouvat celé kázání, vidíte. Nebudu to dělat, ale chtěl bych vám to 
jen názorně ukázat. Když Bůh dal Adamovi první nevěstu z jeho boku, 
on řekl: „Ona je tělem mého těla a kostí z mé kosti.“ Souhlasí to?  

174 Když Bůh dal Kristovi Jeho nevěstu (Duch poskytnul tělo, 
nevěstu), Jeho bok byl probodnut pod srdcem a vyšla voda a krev 
a Duch. A to se stalo tělem Jeho těla a kostí Jeho kosti. My jsme tělem 
a kostmi (taková bude nevěsta), tělem a kostí Krista. Přesně tak. Oni 
jsou… To je Jeho nevěsta. 

OTÁZKA: (194) 

Bude mít Kristova nevěsta… bude mít Kristova 
nevěsta službu před vytržením? 

175 Jistě. To se děje právě teď, vidíte. Kristova nevěsta, jistě! To je 
poselství této hodiny — nevěsta Kristova. Jistě, sestává se z apoštolů, 
proroků, učitelů, evangelistů a pastorů. Souhlasí to? To je nevěsta 
Kristova. Jistě, ona má službu, velikou službu — službu této hodiny. 
Bude to tak pokorné… 

176 Nyní si zapamatujte. Kolik z vás tady bylo na začátku, když 
jsem… minulou neděli? Vzpomínáte si, co jsem kázal? O pokoře. Ó, 
nezapomeňte na to. (Zastavím se tu na okamžik, abych vás tím znovu 
varoval.) Vzpomeňte si, když Bůh předpověděl, že se stane něco 
velikého, lidé na základě své moudrosti se dívali tak daleko, že minuli 
to, co se stalo. A když Bůh říká něco velkého, svět se tomu posmívá: 
„Ta banda hlupáků.“ Je to tak. Ale když velký svět a velké vznešené 
církve říkají: „Hoši, to je slavné!“ Bůh říká: „Ó, jaká banda hlupáků.“ 
A tak, podívejte, musíte bedlivě pozorovat… tak jsem to snad doslova 
nemínil, ale tak to žel je. 

177 Podívejte se! Tady byla veliká svatá ortodoxní církev. „My 
známe Slovo, my máme školy, my máme semináře. Máme významné 
muže, tak naleštěné! Inu, po staletí jsme byli věrni Jehovovi. Máme 
církev. Máme Sanhedrin. Máme zde Radu církví, farizee i saducee 
a všechny denominace se shromažďují dohromady (tak, jak to teď 
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máme). Jsme všichni jedno — církevní rada. Jsme hodnostáři. Víme, že 
je to duchovní. Tady nějaký malý negramotný chlapík s dlouhými 
visícími vousy na tváři, tam nad řekou, ovinutý kouskem kůže, nám 
chce něco říct?“ 

Izaiáš 40:3; Malachiáš 3:1 

178 Jistě, oni by něco takového neposlouchali, ale Bible říká 
v Malachiáši ve třetí kapitole: „Pošlu svého posla před Svou tváří, aby 
připravil cestu před Mou tváří.“ Sedm set dvanáct let předtím ten 
veliký prorok Izaiáš povstal a řekl: „Bude hlas volajícího na poušti. 
Připravte cestu Páně a napřimte jeho stezky.“ Je to tak.  

Izaiáš 40:4 

179 A řekl… Ó, spousta z nich řeklo: „Každé vysoké místo bude 
sníženo.“ Ó, Říkali: „Zde bude… Když ten muž přijde, vztáhne svůj prst 
a pohne horami. Ó, všechna tato údolí a ty hluboké rokle, to bude 
všechno srovnáno. Všechna nerovná místa se vyrovnají. Bratře, 
budeme zase sít obilí na každém obilném lánu v našem okolí. A ó, to 
budou veliké věci, když tento muž přijde.“ Vidíte?  

Očekávali, že Bůh udělá takovou šikmou rampu, která se sklopí, 
vytvoří koridor dolů a řekne: „Teď sestup ty veliký předchůdče mého 
Mesiáše.“ A jakmile odejde, znovu tu rampu zvednou a jeho služba 
bude skončena. A znovu bude tato rampa sklopena a půjde přímo 
kolem nějakého velikého semináře pro duchovní a řekne: „V pořádku, 
můj milovaný Syn sestoupí dolů a řekne jim to.“ 

180 Ó, ach! Podívejte. Když přišel, co se stalo? Zde přišel muž, 
který neznal žádnou z jejich škol, neměl od nich dokonce žádnou 
pověřovací listinu. Neměl žádnou členskou legitimaci. Nikdo nevěděl, 
jestli chodil do školy byť i jediný den ve svém životě. Z jeho řeči to 
každopádně nevyplývalo. Jeho řeč neoplývala odbornými církevními 
termíny. On mluvil o hadech, o sekerách, o divočině a podobných 
věcech, vidíte, o stromech. Nepoužíval církevní termíny, které platily 
v onom dni nebo stejně tak dnešního dne nebo v kterémkoliv jiném. 

181 Přišel jako nějaký „křovák2,“ jak bychom ho nazvali tady 
v Indianě. Vystoupil někde z křoví, dokonce se ani neoholil, měl 
neupravené vlasy na hlavě. Neumím si představit, že se vykoupal 
aspoň jednou za dva nebo tři měsíce. Ó, ano. Na noc si neoblékal 
pyžamo. Nikdy nejezdil autem. Nikdy si nečistil zuby. Určitě ne. Ó, aj! 
Jaký chlapík to byl? 

                                                 
2 angl.: sassafras 
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Matouš 3:3 

182 Zde kráčí, prochází takto pouští a říká: „Já jsem hlas volajícího 
na poušti. Připravte cestu Páně, napřimte Jeho stezky.“  

Někteří z učitelů povstali a řekli: „Aj! Hej, kamaráde, máš svoje… 
Nemůžeme s tebou v této kampani spolupracovat. Tady nemůžeme. Nu 
co, kde máš svou listinu, čím se můžeš prokázat?“ 

Jednoduše je ignoroval. Měl poselství, se kterým přišel; on je taktéž 
kázal. Říkali: „Ale, moment. Dobře, když tam přijdeme, vezmeme tam 
biskupa a přesvědčíme se, o čem vlastně mluví. Musíme tam jít. Víme, 
že je hlavou církve a víme, že by to musel uznat. Jestli to je od Boha, 
uzná našeho biskupa.“ 

Matouš 3:7, 9 

183 Postavil je tam všechny do řady, všichni tam stáli, ti hodnostáři. 
Řekl: „Vy ještěrčí plemeno. Vy hadi v trávě! (Vy naškrobené límce 
převrácené na ruby a svatí otcové, a tak dále.) Čas se naplnil. A tak 
neuvažujte a neříkejte: ‚Dobře, patříme k tomu, tam tomu nebo 
k něčemu jinému.‘ Říkám vám, že Bůh, kterému já sloužím, je schopen 
vzbudit děti Abrahamovy z těchto kamenů.“ Ó, ach!  

Malachiáš 3:1; Matouš 3:10-12 

184 Nuže, to je protikladem jejich církevních projevů. „Říkám vám, 
sekera je přiložena ke kořeni stromu! A proto každý strom, který 
nepřináší dobré ovoce, bude vykácen a vhozen do ohně! Hle, já zajisté 
vás křtím vodou k pokání, ale On přichází po mně. Měsíc se změní 
v krev a… (Ó, ach!) On vyčistí svá humna. Vezme plevel a spálí ho 
neuhasitelným ohněm, ale pšenici vezme do sýpky. Oddělí plevel od 
pšenice.“ Ó, aj, jaké poselství!  

Říkali: „Tento chlapík? Jú! Co si to dovolil říct o této době? Ó, jaká 
neinformovanost. My tu přece máme mezi sebou bratra Jonese. On je 
tím povolaným, který to vykoná. Biskup ten — a — ten, on to udělá, 
svatý otec ten — a — ten.“ Ó, aj! Vidíte? Bůh v jednoduchosti, působící 
v jednoduchosti. 

Jan 1:26 

185 Potom, hned, jednoho dne se tam postavil a řekl: „Ano, On stojí 
uprostřed vás!“ Byl si tak jistý tím, že byl tímto poslem. Věděl, kým 
byl. Proto si mohl dovolit vyčinit jejich kůži. Řekl: „Nuže, proč se 
třesete, jen do toho, jen tak dál. Vy vojáci buďte poslušní svým pánům, 
a jestli jste se v něčem provinili, pak vezměte to…“ 

„Co máme dělat? Máme tyto věci nechat? Máme to přestat dělat?“ 

Řekl: „Zůstaňte, jak jste. Pokračujte v tom. Pokračujte, nevzdávejte 
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to. Jestli pěstujete brambory, pak je pěstujte dál. Jestli jste vojáci, 
nedělejte nikomu násilí, ale vykonávejte to dál. Čímkoliv jste, prostě 
pokračujte v tom, takoví, jací jste. Buďte poslušní svým mistrům“ a tak 
dále. 

„Rabbi, a co bychom měli dělat my?“ 

„Jen zůstaňte v tom, jak jste. Ale stojí někdo uprostřed vás, koho 
neznáte.“ On věděl, že to je hodina jeho poselství, věděl, že měl uvést 
tuto osobu. Věděl, že tam byla. „Ó, někdo je uprostřed vás, koho 
neznáte. Je to prostě tak, že o tom vůbec nic nevíte.“ A pak… „Něco se 
stane,“ řekl, vidíte, „a On sem přijde a já Ho poznám.“  

Jan 1:29; Jan 3:10 

186 A konečně jednoho dne řekl: „Hle, zde On je. To je Beránek 
Boží, který snímá hříchy tohoto světa!“ Řekl: „Můj čas již pominul. Já 
jsem vám Ho představil. Teď se musím menšit. Musím odejít ze scény. 
On to od této chvíle převezme. Zanedlouho nastane milénium. Čas je 
blízko.“  

Matouš 3:12; Lukáš 3:17 

187 A pak, když přišel, když byl… Jan řekl: „On bude… ó, On vám 
vyčiní kůži. Oddělí pšenici od plevy a plevu spálí. A svá humna 
dokonale vyčistí, věječka je v Jeho ruce!“ Ale kým byl? Drobným 
nenápadným…  

188 Teď se všichni postavili do pozoru: „Lidičkové drazí, On bude 
mít ducha, který zasáhne na vzdálenost míle. Bude stát tady 
v Palestině, bude stát na jednom z těch bílých oblaků, vezme takto 
všechny tyto Římany a smete je do pekla a bude to dělat, dokud to 
nedokončí.“ Jakže, měli již o tom všem neměnné představy. A čím to ve 
skutečnosti bylo? Malý Beránek přichází, pohybuje se mezi nimi, tichý 
a jemný, klestí si cestu sem a tam. 

Matouš 11:3; Lukáš 7:19 

189 Dokonce Jan (teď podívejte na Jana, proroka), on řekl: „Jděte 
a zeptejte se Ho, jsi skutečně tím?“ Bylo to tak pokorné, že i prorok to 
minul. Řekl: „Je to On nebo máme čekat někoho jiného?“  

Matouš 11 

190 Nuže, On jim nedal příručku k Matouši 11, jak si mají vést 
učedníci, když přišli a zeptali se Ho… Když Janovi učedníci… Jan byl 
uvržen do vězení a byl v těchto věcech celý zmatený… Myslím, že to 
byl Pemberton, který řekl: „Jeho orlí oči tam byly zamlženy,“ vidíte. 
Přišel sem na zem; povznesl se do vzduchu; ale když se jeho proroctví 
skončilo, znovu klesl k zemi, vidíte, protože ho uvrhli do žaláře, vidíte. 
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Neměl už jak použít svá velká křídla, a tak tam jednoduše ležel. Ale 
vzlétl výš než kterýkoliv z těchto ostatních. Dovolte, abych vám tu něco 
ukázal. Bůh si ho použil.  

191 A Ježíš věděl, vidíte, protože to bylo… byl vtěleným Bohem. 
A tak zde řekl; Nuže, nikdy jim nedal knihu o tom, jak se mají chovat 
ve vězení. Řekl: „Počkejte teď na okamžik. Napíšu tady malou esej a vy 
ji odnesete zpátky, a řeknete Janovi, jak se tam má chovat, když byl 
kvůli Mně uvězněn.“ Ne, On něco takového neřekl. 

Neřekl: „Jděte a řekněte Janovi, že by se měl postarat o doktorát 
filozofie předtím, než skončí.“ Kdyby tak bylo, pak by byl jako ti ostatní 
— jedním z těch, kteří to odmítli. Jan byl čestný, on se raději zeptal. 

Lukáš 7:22, 23 

192 A On řekl: „Počkejte na chvíli, dokud neskončí shromáždění 
a pak jděte a ukažte Janovi, co se stalo. On to pozná. Jestli mu řeknete, 
co se děje, on to pozná.“ Vidíte? „Jednoduše jděte… řekněte mu… teď 
byl ve vězení a nemohl sem přijít. Ale vy jste seděli ve shromáždění 
a viděli jste, co se dělo. Jděte a řekněte mu to.“  

Lukáš 7:24, 25 

193 A tak, tedy, tito učedníci řekli: „Velmi dobře, mistře“ a odešli 
úpatím hory, a zmizeli za obzorem. Ježíš seděl na kameni, jednoduše je 
pozoroval, dokud se neztratili za obzorem na druhé straně hory. Pak se 
otočil ke svému shromáždění a řekl: „Co jste vyšli spatřit v Janově 
době?“ Řekl: „Co jste šli vidět? Vyšli jste spatřit člověka se svým 
otočeným a postaveným límcem, v jemných šatech, velice vznešeně 
naleštěného a vzdělaného. Přišli jste se podívat na takového člověka?“  

194 Ne. Víte, jaký to je druh lidí? Líbají nemluvňata, víte, pracují 
v královských palácích. Ale to není Janův typ. Dobře, řekl: „Proč jste 
sem přišli?“ Uvidět člověka, kterému byla dána veliká služba a který ji 
takto spojí přímo s nějakou organizací nebo s něčím jiným? „Potřásán 
každým…“ Tedy, jestli ho nebudou chtít Jednotáři, půjde 
k Trinitariánům a jestliže ho nebudou chtít Trinitariáni, půjde k Církvi 
Boží nebo někam jinam. „Přišli jste vidět muže, jenž je zmítán každým 
větrem?“ 

Lukáš 7:26 

195 Ó, ne! — To není Jan. On řekl: „Koho jste tedy přišli spatřit? 
Proroka?“ Řekl: „Říkám vám, že je to tak, ale chtěl bych vám říct ještě 
něco navíc, co vám není známo. On byl víc než prorokem. On byl víc…“  

Malachiáš 3; Lukáš 7:27 

196 Můžete-li to přijmout, je to ten, o kterém je psáno v Bibli, 
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o kterém je řečeno v Písmu: „Hle, posílám posla před tváří svou 
[Malachiáš 3] a on připraví cestu přede Mnou.“ Oni tomu nerozuměli. 
Dokonce učedníci to nepochopili, vidíte. Je to tak. Ó, aj! Jednoduchost 
— buďte pokorní. Ponižte se. Když Bůh dává zaslíbení něčeho velkého, 
vidíte, je to v Jeho očích velké.  

197 Nuže, přál bych si, abyste to vždy uchovali ve své paměti… Přál 
bych si… Zachovejte to ve své paměti, a když se to stane, pak to 
můžete změnit. Sehněte se a utrhněte jednu z těch maličkých jarních 
květin, které letos vyrůstají, nebo vezměte obyčejný list trávy, držte ho 
ve své dlani a řekněte: „Budu ho teď držet a budu pozorovat, jak něco 
takto jednoduchého mohlo být učiněno. Přál bych si vidět, jestli ten 
mozek, který může vzít raketu a vypálit ji na měsíc, by také mohl 
udělat tento malý lísteček trávy.“ To budete mít vždy. Můžete v tom 
s jistotou odpočinout — to budete mít vždy. Ten lístek trávy v sobě má 
život, vidíte. Je to tak jednoduché a pokorné… 

198 A tak hleďte, jestli člověk je velkým mužem, v pořádku. Ale 
jestli je dost velký, aby se mohl stát jednoduchým, vidíte, pak najde 
Boha. Ale jestli se nestane jednoduchým, nikdy Ho nespatří. Musíte se 
stát jednoduchými. 

OTÁZKA: (195) 

Ve Zjevení, verš 5 a 9, kdo jsou ti, kteří zpívali, 
když Beránek vzal tu knihu z… z… jsou to svatí, kteří 
byli vytrženi? 

Zjevení 5:8, 9 

199 Ne. Zjevení 6… 5 a 9. Ne. Jestli si všimnete, tito nejsou svatí. 
On si ještě nenárokoval své vlastnictví. Nejsou to svatí. Jestliže si toho 
všimnete, to jsou ti starci a živoucí bytosti, a oni zpívají. 

Přečtěme si to, aby dotyčná osoba… a pak se pokusím… Mám jich tu 
ještě asi půl tuctu a myslím si, že bych je mohl probrat v následujících 
několika minutách. Podívejme se tedy. Zjevení 5:9. Přečtěme si 
odstavec předtím, než… Tato osoba je ohledně toho natolik čestná 
a chtěla by to poznat. Sledujte tedy! 

A jakmile vzal tuto knihu, padly čtyři bytosti a těch 
čtyřiadvacet starců před Beránkem a každý měl 
loutnu a zlaté misky plné kadidel, což jsou modlitby 
svatých. 

A zpívali novou píseň [vidíte?], jsi hoden vzít tuto 
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knihu a otevřít…  

Vidíte? Bůh nás vykoupil a učinil nás kněžími a králi — toto je 
nebeská skupina, to ještě nejsou vykoupení. Nuže, v pořádku. 

OTÁZKA: 

Bratře Branhame, jestliže všichni… [Inu, moment. 
Tuším… Promiňte.] Bratře Branhame, jestliže všichni 
zbožní budou vzati ve vytržení, odkud přijde Eliáš 
s Mojžíšem? 

Zjevení 6:7, 8 

200 Přihodilo se něco zlého. Něco nesouhlasí, prostě něco není 
v pořádku. Něco se stalo, chápete? Někde něco není v pořádku. Cítíte 
se všichni v pořádku? Nezaútočila někde nějaká nemoc? (Nějaký bratr 
říká: „Přečti znovu 9. verš, 5. kapitoly Zjevení.“) Podívejme se, 
Zjevení… kde to bylo, bratře? („5.“) 5. („5.“) Ó, tato otázka! Ó! Otázka, 
která byla zodpovězena. Nuže, podívejme se. 

A jakmile vzal tu knihu, padly ty čtyři bytosti 
a těch čtyřiadvacet starců před Beránkem a každý 
měl loutnu a zlaté misky plné kadidel, což jsou 
modlitby svatých. 

A zpívali novou píseň, jsi hoden vzít tu knihu 
a otevřít její pečetě, neboť jsi byl zabit… 

Zde to je! Tady to je! Zmýlil jsem se o ohledně toho. Vidíte? 

a vykoupil jsi nás Bohu svou krví z každého 
pokolení,…  

201 Je to tak. Nuže, co si o tom myslíte? Ó, co by se stalo, kdyby tu 
nebyla přítomnost Ducha Svatého? On nedovolil… Vidíte, přečetl jsem 
pouze část toho verše. Vidíte, ale zde to je napsáno a já jsem chtěl 
pokračovat dál — díval jsem se na hodiny. Ale viděli jste, jak mě On 
zastavil? Sláva! Nepřečetl jsem tuto druhou část. Vidíte, měl jsem 
tady: „A…“ Podívejte se sem. „A oni zpívali novou píseň“ a zastavil 
jsem se, vidíte. Ale pohleďte, píseň, kterou zpívali; Říkali: „Že jsi nás 
vykoupil z každého pokolení, jazyku, lidu a národa.“ Jistě, to jsou oni. 
Ach, ó, aj! Vidíte to? Mimochodem, je tu ještě další otázka. 

OTÁZKA: (196) 

Můžeš p-o-r-o-v-n-a-t, porovnat ty, jímž byla dána… 
Můžeš porovnat ty, kteří dostali bílá roucha ze Zjevení 
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6:11 s těmi, kteří obmyli svá roucha v krvi Beránkově? 

Zjevení 7:14 

202 Podívejme se tedy. Zjevení 6… Nemůžu tak pospíchat, přátelé, 
jak jsme to měli tady. Vidíte, protože se může… Mohu něco zodpovědět 
špatně. Nuže, On si nepřeje, abych takto jednal. Je to pravda. A tak mi 
pomoz, Duch Svatý Boží ví, že je to pravda, rozumíte? Jednoduše… Je 
tu něco… Podíval jsem se na hodinky a bylo 11:30. Pomyslel jsem: 
„Nepospíším-li, si, nestihnu se pomodlit za nemocné“ ale pokusím se to 
udělat, protože jsem… Můj rozum je tak… Nemohu…  

203 Pamatujete si, musíte mě pochopit, jsem pouze lidskou bytostí. 
A byl jsem tady celých sedm dnů a leží přede mnou dnes odpoledne 
ještě něco, co jsem dostal přímo od Boha. Ale On rozhodl, že si nemohu 
dovolit udělat tuto chybu a proto mě On přiměl k tomu, abych přečetl 
zbytek tohoto verše. 

204 Já prostě… pocítil jsem to, jako by se přeze mě něco převalilo 
a řeklo: „Vrať se; vrať se!“ Pomyslel jsem: „K čemu se mám vrátit? 
Mám se zastavit a začít se modlit za nemocné? Co to znamená? Co 
jsem vlastně udělal?“ A když jsem na to sáhnul, někdo řekl: „Přečti 
ještě jednou ten verš,“ a přečetl jsem ho znovu. A zde na konci této 
otázky, tady to bylo, Zjevení 6. 

205 Vidíte, přečetl jsem ten začátek. Na začátku to tak neznělo — 
„A zpívali novou píseň…“ Ale tam dole, vidíte, co to bylo? Ta druhá věc 
za tím: „On nás vykoupil.“ Jistě, to byla nevěsta, to byli svatí ve 
vytržení. „Můžeš…“ A zde… Jistě. Beránek měl knihu ve své ruce. On 
opustil trůn přimlouvající se milosti. Vidíte? 

206 Vidíte, jak Duch Svatý nad tím bdí? Protože to je přesně ta 
stejná věc, o které jsem se zmínil onehdy večer, když ke mně mluvil 
v pokoji a já jsem sem přišel a kázal jsem vám, že když Beránek opustil 
to místo… Ó, aj! Nuže, věřím, že vezmeme ten text. Beránek opustil 
svůj trůn a vystoupil… A já jsem přistoupil k tomu, kdy On byl 
přítomen — to Světlo, kterým je Kristus — když On byl přítomen… 
Když Beránek opouští sedadlo toho trůnu jako přímluvce, On sem 
předstupuje, a den vykoupení pro církev je ukončen. 

207 To další vykoupení se otevírá pro Židy, těch 144 000. Souhlasí 
to? Protože On zaslíbil, že ten strom odsekne, víte. Nuže, zde… Nuže, 
tady odchází, ten Beránek, a pak se den vykoupení skončil, a všichni, 
kteří budou vykoupeni, již byli vykoupeni a byli zapsáni v této knize; 
a On zde tuto knihu otevírá. Je to tak. 
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Ó, díky Ti, Pane. Odpusť svému nervóznímu služebníkovi za to, že se 
pokusil nějakou věc předběhnout. 

Nuže. „Můžeš porovnat ty, jímž byla dána bílá roucha, ze 
Zjevení 6:11…?“ 

Zjevení 7:14 

208 Nuže, podívejme se, 6 a 11. V pořádku. Kde se vlastně teď 
nacházíme? Bílá roucha… Ano, to jsou ti, jenž byli ukřižování, pod tím 
oltářem — tito Židé na rozhraní toho času. Jim byla dána bílá roucha. 

… to jsou ti, kteří vyprali svá roucha v Beránkově 
krvi ze Zjevení 7:14?  

209 Ne. Nuže, to je něco jiného, zcela jistě. Protože, podívejte se 
sem, shledáváme tu, že těmto v té době byla dána bílá roucha. Byla jim 
dána bílá roucha pro ně samotné, skrze milost; a tito zde umyli svá 
roucha v Beránkově krvi. A tam ve Zjevení, to je ten veliký zástup, 
který předstoupil před Boha ze všech rodů, jazyků a národů. Zatímco 
tito jsou bezprostředně přímo těmito mučedníky z Židů. Nuže, tak je to 
správně. Inu. 

OTÁZKA: (197) 

Bratře Branhame, jestliže všichni zbožní budou 
vzati ve vytržení, odkud pak přijde Eliáš a Mojžíš? 
Budou Židy nebo jim bude dán náš Eliáš, aby byl 
s nimi? 

Zjevení 11:3; Zjevení 6:6 

210 Ne. Ten pohan, který bude pomazán tím duchem, aby vyvolal 
pohany, už bude vzat, protože, vidíte, celá církev, všichni jsou již vzati; 
a tito dva proroci z jedenácté kapitoly jsou posláni; a den milosti pro 
pohany se skončil a oni jsou posláni k Židům. Nikoliv tedy, nebudou 
toutéž osobou. Jsem si ohledně toho naprosto jist. Zapamatujte si teď, 
to všechno je podle mého nejlepšího poznání.  

Podívejme se tedy, co říká ta další. Otázka: 

OTÁZKA: (198) 

Zdali pšenice a víno… Domnívám se, že to znamená: 
„Zdali…“ zde schází, co. Zde je řečeno pšenice a víno… 
pšenice a víno? Co znamená… ze Zjevení 6:6…? 
Podívejme se na to, co to je, když jsem to sem dostal. 

A zprostředka těch čtyř bytostí jsem uslyšel hlas, 
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jak říká: „Mírka pšenice za denár a tři mírky 
ječmene za denár, avšak vínu a oleji neškoď!“  

1. Korintským 11:24 

211 Řekl bych, že je tu míněna pšenice a víno — to patří k sobě. 
Zda to byl symbol, to víno používané při stolu večeře Páně z 1. 
Korintským 11:24. „Zdali to víno…?“ Víno… nikoliv. Ta jedna věc je 
duchovním symbolem, vidíte, a ta druhá je ve skutečnosti zjevením 
Slova.  

OTÁZKA: (199) 

Je možné, že důvod, proč jsou mnozí nemocní, je 
v tom, že nerozsuzujeme tělo Páně? [Správně!] Ale teď 
zjevením skrze otevření šesté pečetě… 

Podívejme se. Dovolte se mi na to podívat, jestli to najdu. To nejste 
vy; to jsem já. Napsali jste to správně; to jsem jenom já. 

Může to být důvodem, proč mnozí jsou nemocní, protože 
nerozsuzujeme tělo Páně? [Na konci je zde postaven otazník.] 

1. Korintským 11:29, 30 

212 V pořádku, Písmo říká, že mnozí jsou mezi vámi nemocní a slabí 
a to kvůli nerozsuzování těla Páně. Tak je to přesně, protože podívejte, 
tělo Páně je nevěsta a mnozí z nich zesnuli. Oni s tím nesouhlasili. To 
je pravda. Vidíte, oni nevědí, jak se mají chovat, žijí ledabyle a přijímají 
večeři Páně a věci. To není správné, vidíte? Když lidé přijímají večeři 
Páně a lžou a kradou, a pijí, a… to je hrozné. Nesmíte to tak dělat.  

„… ale teď zjevením skrze otevření šesté pečetě — otevření 
šesté pečetě.“ 

213 Podívejme se nyní. Ne. Nuže, zde shledáváme, otevření šesté 
pečetě, že to bylo pro Židy. Církev již odešla. Je to období soužení. To 
nebude totéž, ne. Nikoliv, není to tak. 

214 To jedno je duchovní víno — je to zjevení Slova, pak ten věřící je 
podnícen skrze zjevení Slova a to druhé je symbolem krve Ježíše, 
kterou přijímáme u stolu Páně. Nuže, to je nejlepší dle mého 
srozumění. 

OTÁZKA: (200) 

Může někdo nepředurčený přijmout Pána? Pokud 
ano, odpadne? 

Ne, jestli jsou předurčení, nikoliv. Nemohou. 
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OTÁZKA: (201) 

Které místo Písma ukazuje, že… že katolicismus 
svede Židy a zmocní se jejich bohatství? 

215 Nuže, pokud se jedná o to, že by tu bylo řečeno, že ta šelma je 
svede pro jejich bohatství, není to zde takto řečeno. Je to pouze 
předpoklad… (Nuže, onehdy večer, vzpomínáte si… poslechněte si 
velice pozorně tuto pásku.) Neřekl jsem, co vlastně udělají, řekl jsem… 
Podívejte, katolíci jsou nejbohatší skupinou na světě — nikdo se jim 
nevyrovná. A to, co nemají oni, to mají Židé. 

216 Současná ekonomika této země… Žijeme na úkor peněz 
daňových poplatníků, je to v souladu s časopisem Lifeline, že… ty daně 
(to vychází přímo z Washingtonu, D. C.), které budou zaplaceny za 
čtyřicet let, počínaje dnešním dnem. Oni teď tyto peníze utrácejí. Tak 
daleko jsme zabředli, vystavujeme dlužní směnky na daně, které budou 
počínaje dneškem zaplaceny za čtyřicet let. Ten národ je na mizině. Je 
vyřízený. 

1. Timoteovi 6:10 

217 Nuže, jediná rozumná věc, kterou kdy Castro udělal, bylo to, že 
padělal měnu a zaplatil ty dlužné směnky, spálil je a provedl změnu 
měny. Bylo to jediné, co mohl udělat. A je jenom jediná věc, která 
Spojeným státům zbývá, aby udělali totéž. Nuže, zapamatujte si, je to 
William Branham, který to říká. To je můj názor. To je můj předpoklad. 
Jen se na to podívejte z toho přirozeného hlediska, to může být 
vzdáleno na milión kilometrů — ale věřím, že právě v tom peněžním 
systému (láska k penězům je kořenem všeho zla) a věřím, že přibližně 
tím směrem se tento míč začíná kutálet.  

218 Nuže, katolická církev v minulosti, ona brala peníze za mše 
a tak dále, a zmocnila se bohatství tohoto světa. Vzpomeňte si, Bible 
říká, že byla bohatá. A jakým způsobem? A zapamatujte si, není to jen 
jeden národ, je bohatá ve všech národech, které jsou pod nebem. 
Natahuje ruce. Je vlastníkem peněz. Nuže, to, co nevlastní; to, co je na 
Wall Street, je ovládáno Židy. 

219 Nuže, zapamatujte si, že se zmocnili peněz. Když se Jákob 
vracel (našli jsme to včera večer) a stal se Izraelem, on ve skutečnosti 
měl peníze. Ale za své peníze si nemohl získat Ezaua. Ezau je měl také, 
zároveň to anti a tito… Vidíte? Jak přesné. 

220 Nuže, sledujte zde. Řekl jsem, že se budou chtít spolu 
zkonsolidovat na bázi financí a římská moc uchopí tu židovskou 
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peněžní moc, a pak zruší svou smlouvu. Nemusí to tak být. Ale vím, že 
ji zruší, ale nevím kvůli čemu, protože mi to nebylo zjeveno, jak to 
provedou. 

221 Ale podívejte se. Nuže, kdyby dnes… Inu, co kdyby dnes, ta 
jediná věc, kterou můžeme udělat, povede k… Jestliže vybíráme daně, 
jestli tato zpráva je správná, z peněz poplatníků se za čtyřicet let od 
dnešního dne… Vidíte, naše zlato je… Utratili jsme je. Jsme na mizině. 
Nemáme žádné peníze, žijeme pouze zašlou slávou, kterou jsme se 
těšili v minulosti. 

222 Právě tak je to s církví dnešního dne — s církví, ne s nevěstou. 
Církev žije na úkor zašlé slávy minulé doby, kterou si získala tam pod 
službou v době lva. „My jsme církev, my jsme matkou církví; my jsme 
začali…“ Je to pravda, vidíte? Ale žijí na úkor zašlé slávy. 

223 Metodisté žijí díky své zašlé slávě. Baptisté žijí díky své zašlé 
slávě a Letniční díky té své. „Sláva Bohu!“ Dávno, když svatí tancovali 
v Duchu, a jak to dělali: „Pán konal to a ono,“ ale to již pominulo. 
A nyní jsme velcí, bratře. Ó, aj! Vidíš? — To je ta zašlá sláva 
z minulosti. 

224 Ten národ žije díky zašlé slávě z minulosti, čím byli jejich 
předkové, vidíte a z toho důvodu si myslíme, že jsme spaseni. Ale Bůh 
neměl v úctě Izrael kvůli tomu, čím byl v minulosti, čím byl někdy; čím 
tehdy byl. 

225 Všimněte si, ale nyní tu je to, co si myslím, co si myslím, že se 
stane. Nuže, nemusí to tak být. Věřím, že přijde čas, kdy budeme 
přinuceni se rozhodnout ve sporné otázce. A když se to stane, místo 
toho, abychom změnili naši měnu… Co by se pak přihodilo Philipu 
Morrisovi? Co by se stalo s těmi továrnami na alkoholické nápoje? Co 
by to obnášelo pro celý ten ocelářský průmysl? Co by se stalo s celým 
obchodem? Co by se stalo…? To by se všechno zhroutilo! To by se 
ocitlo na mizině! Ale pokud si ty peníze můžeme půjčit… Podívejte, jak 
on je chytrý. Pak se ten národ zaprodá církvi a pak se církev a stát 
sjednotí, a zde ona přichází. Je to tak. 

Všimněte si. V pořádku. Nuže, v tom… 

OTÁZKA: (202) 

Když se někdo nachází ve sdružení organizací 
řízené naší vládou a může mluvit, dávat nařízení podle 
svého vlastního srdce nebo v souladu s pravdou toho 
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posledního dne, bude nazván nevěstkou? 

226 Když se někdo nachází v nějakém vládním sdružení nebo 
organizaci… Dobře, podívejte, vládní sdružení, organizace… 
Organizace, která nařizuje vládní nařízení, vidíte, to nemá nic 
společného s jeho srdcem, vidíte. Nuže, jestli je opravdovým věřícím 
a je zrozen z Ducha Božího, jednou bude prověřen. To nemusí být 
docela jasné a on to tedy nemusí vidět. 

Jan 1:14 

227 Nuže, přál bych si, abyste… Vidíte, chtěl bych, abyste si to 
zapamatovali, přátelé, že Bůh… že Bůh nedělá nebo v žádném čase, 
nakolik si pamatuji, vidíte, nic kromě… Podívejte, Ježíš byl tou základní 
myšlenkou, protože byl Bohem, Emanuelem, který se stal tělem.  

228 Nuže, podívejte na toho Ježíše. Věděli jste, že když přišel na 
zem, myslím, že ani desetina tohoto světa nevěděla o tom, že tu byl. 
Víte o tom, že když přišel předchůdce a když všechny hory… a věci se 
měly stát, tuším, že o tom nevěděla ani jedna setina populace Izraele. 
Není to zvláštní? Jakže, byli tam Židé a věci, a lidé z celého světa. 

229 Nuže, zapamatujte si, Ježíš přišel, aby byl svědkem 
a Spasitelem tohoto světa. Souhlasí to? Jakže, po lidech přicházeli lidé 
a lidé, a rasy a lidé, kteří o tom vůbec nic nevěděli, a tak to šlo dál 
a ten svět o tom nic nevěděl. Ale tak se to na tomto světě dělo po celou 
dobu. Vidíte? 

230 Proč jim to nějak nesdělil? On přišel a ti, kteří byli předurčeni 
k věčnému životu, to byli ti, kteří Ho přijali. Těm ostatním by to stejně 
ani tak nepomohlo, protože je nemohl vykoupit, protože nebyli 
dokonce k vykoupení způsobilí. Jak to bylo s těmi kněžími, kteří tam 
stáli, když…? On se musel ocitnout v takové situaci, protože proti těm 
předurčeným vznikla spiknutí, a všude kolem dokola jim musel kázat 
jako skupině. 

231 A ti významní učenci, kteří by Ho měli podle správnosti znát, 
říkali: „Ten muž je Belzebub. Nechceme, aby ten muž nad námi vládl“ 
a tak dále, vidíte. „Nechceme to.“ Ale když tam přišla ta malá 
prostitutka mající v sobě život, předurčena k věčnému životu — a ač 
jméno souviselo podle Božího Slova s nemorálností — jakmile tam 
přišla a to Světlo osvítilo toto malé semeno, okamžitě to poznala. 

Matouš 12:27; Marek 3:32; Lukáš 11:15, 18, 19 

232 Podívejte se na toho starého rybáře, který přišel. A On tam stál 
a konal divy a zázraky a oznamoval různým lidem tajemství jejich srdce 
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a zjevoval jim sám sebe. A hle, stáli tam farizeové a říkali: „Ten muž je 
Belzebubem.“  

Museli dát odpověď svému shromáždění. Všichni tam stáli: „Dr. 
Jonesi, půjdeš tam a vyslechneš toho muže? Ten člověk působí 
takovým dojmem, jakoby věděl, o čem mluví. Nemluví jako obyčejný 
člověk.“ 

„Půjdu si Ho poslechnout.“ Odešel tam… Bůh ho ale nedokázal 
oslovit. On tam prostě stál. 

Jan 1:42; Matouš 12:27 

233 Řekli: „Podívejte. Podívejte. Tady přichází muž… Zde jsou 
někteří z Jeho učedníků. Zde přichází jistý muž… Nuže, ten muž se 
jmenuje… to je Ondřej. Vzpomínáte si. Ó, vzpomínáte si na toho 
starého rybáře tam dole? To jsou oni. Tu je Šimon, jeho bratr, vidíte, to 
jsou hoši toho starého Jonáše. Nuže… Podívejte, jak k Němu někoho 
přivádí. Co to je? Ano. Uvidíme, co teď udělá.“ 

Další v pořadí přichází k Němu a On říká: „Jmenuješ se Šimon. Jsi 
synem Jonáše.“  

„To je Belzebub! Vidíte, je posedlý nějakým duchem. Je to takový 
zvláštní chlapík. Neposlouchejte takové věci. Mějte se před ním na 
pozoru. Nebudu se už takových shromáždění zúčastňovat, vidíte. 
Jakmile se tu tato věc skončí, odejdeme odtud. Nebudeme už tu takhle 
postávat.“  

234 Co? Nuže, On takhle uvažoval a přece si myslel, že je tím 
správným. Podívejte, byli to právě ti, ke kterým přišel, kteří Ho 
nakonec ukřižovali, vidíte. Ale ta malá prostitutka, kterou všichni 
opovrhovali. Nechci tím podporovat prostituci (v žádném případě), 
chci jenom poukázat na předurčené semeno. 

Podívejte tady, na toho chlapíka zde, toho starého rybáře, který se 
nedokázal dokonce… Bible říká, že byl neučený. Souhlasí to? Nejen to, 
ale byl negramotný! Nuže, je to pravda nebo ne? Ó, kéž bychom mohli 
přivést alespoň ty negramotné k mnoha z těchto věcí, o kterých teď 
uvažujeme a víme. V pořádku. Vidíte, byli negramotní a neučení. A pak 
přišel do přítomnosti Pána Ježíše a On mu řekl, kým byl. Tím byla ta 
věc vyřešena. 

Nuže, kvůli čemu se ten chlapík takhle hádal? „Dobře, podívej, oni 
tomu uvěří!“ 

„Podívejte, kdo to je? Víte, kdo to tam je? Ten muž nikdy… Co, to je 
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rybář. Přece nezná ani abecedu. Kupoval jsem od něho ryby, neuměl 
mi ani vystavit stvrzenku. Vidíte, je to taková lůza. A právě tito lidé 
poslouchají takové věci. (Díky Pánu za to. Amen.) Co, on… Podívejte se 
na jeho otce. Byl negramotný, nechodil ani do školy.“ Ale to byl právě 
ten, koho On poslal do školy a vyučil ho tak, jak si to On přál. 

Tím nechci nikomu vnucovat, abychom nechodili do školy (doufám, že 
to chápete), ale je to pouze obraz — co je v tom obsaženo. To je právě 
takový druh… Proto ty věci procházejí nad nimi… 

235 Víte co? Ani jeden… Řekl bych, sotva třetina Židů v této zemi 
věděla o Jeho příchodu, a pak Ho poslouchala asi pětina z této třetiny; 
a pak setina z této pětiny Ho přijala. Víte, kolik jich měl? Měl jich 
z celého toho zástupu dvanáct stojících vedle kříže. Kde byli ti ostatní? 
Těch sedmdesát Ho opustilo. 

Nuže, zatímco uzdravoval a konal dílo, nemluvil nic o svém učení, 
prostě šel a uzdravoval nemocné a všechno ostatní, ó, aj! „To je Duch 
Boží nad Ním, věříte tomu?“ Když uzdravoval nemocné, ó, jak 
nádherné! „Ten velký Rabbi. Řekněme, bratři, měli bychom Ho mít 
v naší církvi. Hoši, jestli chcete mluvit o síle, ten chlapík opravdu 
dokáže uzdravit nemocné. Měli bychom… Má dar uzdravení.“ 

Dobře, jistě, tak nebo tak, budeme mít také do činění s podvrhy — 
protože každá skupina bude mít svého vlastního muže. A zde přicházejí 
oni. 

A, hle, jednoho dne se On posadil… 

„Ó, jistě, Rabbi, půjdeme s Tebou.“ 

236 „V pořádku, posaďte se. Pojďme.“ V pořádku, On poslal těch 
sedmdesát. A tak dále. 

Potom jednoho dne po tom velkém zázraku, který se stal, posadil se 
a začal jim mluvit Slovo. („Na začátku troubení…“) V pořádku. Začal 
k nim mluvit Slovo, pravdu… 

Řekli: „Ach, počkej na okamžik, prosím. To mi není známo.“ Bylo to 
v rozporu s jejich učením. Říkali: „Dobře, víme, že jsme opustili 
synagogu a všechno ostatní, ale snad jsme se mýlili, bratři. Raději se 
vraťme, protože ten muž mluví v hádankách. Je nějakým podivínem. 
Nemohu tomu porozumět.“ 

237 Vidíte? Co to bylo? Tam nebylo předurčené semeno. Je to tak. 
A potom, víte, měl tam takové kazatelské sdružení a promlouval v něm. 
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Řekli: „Ó, hm. Raději se vraťme,“ a vrátili se do té organizace, a znovu 
si vyzvedli své „pověřovací listiny“, vidíte, protože tento chlapík… 
„Jakže, kdo může pochopit takového člověka? On mluví jednou to a po 
druhé tamto.“ 

238 Ó, ti další tomu rovněž nerozuměli. Některým dával hádanky, 
ale jiným ne. A tak odešli. Ale on se obrátil a podíval se na těch 
dvanáct stojících tam a řekl: „Copak i vy chcete odejít?“ 

239 Teď pozorujte. Petr řekl: „Víte co? Chodil jsem stále tam na to 
staré místo. Ale kam bych teď mohl odejít? Kam bych odcházel? Kam 
půjdu? Poté, když jsem tu jedl, nemůžu se znovu vrátit do té popelnice, 
kde je všechno smetí tohoto světa. Kam bych se poděl? Nemohu to 
prostě udělat.“ 

On řekl: „Pak v pořádku. Pojď, následuj mne.“ Je to tak. Vidíte, co 
bylo dál? Dvanáct asi ze dvou a půl miliónů. A Spasitel světa z několika 
miliard… Staňte se pokorní, vidíte. Zůstaňte pokorní. Sledujte to. 

Nuže, jak to bylo s těmito farizeji a s tou malou prostitutkou, která 
tam přišla a ona řekla: „Ach, ty musíš být prorokem. Nuže, víme, že 
přichází Mesiáš, a když přijde, udělá zrovna tohle.“ 

On řekl: „To jsem já.“ 

Řekla: „Je to tak“ a rychle se vzdálila. Můžeš se ji pokusit zastavit. 
Stejně se ti to nepodaří. 

OTÁZKA: (203) 

Bratře Branhame, zdravím tě ve jménu Pána 
Ježíše. Prosím, vysvětli, kdo je ten muž v Matouši 
22:11; ten člověk, který na sobě neměl svatební 
roucho… svatební roucho… vím, že ten člověk nemohl 
přijít do nebe, aniž by měl svatební roucho. To byl 
host, já vím, to nebyla nevěsta. 

Ano, to souhlasí. Asi byl… Ano, nějak se tam vloudil, vidíte. Podívejte 
se nyní. Nuže, mohl bych o tom udělat celé kázání, ale zůstává mi asi 
deset minut, abych se pomodlil za nemocné a ukončil to; a zůstává mi 
ještě celá polovina. Musím tedy hodně pospíchat. 

Matouš 22:11 

240 Hle, co se stalo. Jestli vám jsou známy orientální zvyky, vidíte… 
Když ženich posílá pozvání na svatbu, dává jenom určitý počet pozvání. 
A ke každému pozvání, které poslal, má vrátného stojícího u dveří, 
který vloží na dotyčného člověka šaty. Jestli byl bohatý nebo chudý, 
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kýmkoliv byl, všichni musí na sobě mít tyto šaty.  

241 A když se postavili ve dveřích, vložili na ně šaty a to zahalilo 
jejich minulý zevnějšek. Byl pozván. Lhostejno, zda byl milionářem 
nebo zda byl nemajetným člověkem, zda byl zemědělcem, zda byl 
kopáčem, kýmkoliv byl nebo zda byl plutokratem3, tady na sobě má 
roucho, protože to roucho na něj bylo vloženo u dveří, když jimi prošel. 

Jan 10:7 

242 Nuže, vezměte svatého Jana 10, tuším, že to je tam, kde On 
řekl: „Já jsem dveře,“ vidíte. „Já jsem dveře, skrze které vy přicházíte.“ 
Nuže, stojí zde ve dveřích a tu je ten muž, který na něj vkládá toto 
roucho Ducha Svatého, dává mu roucho spravedlnosti, když přichází.  

243 Nuže, tento člověk přišel z nějaké organizace nebo se vkradl 
zezadu oknem nebo vklouzl nějakou dírou a posadil se ke stolu. A pak, 
když přichází ženich a rozhlíží se kolem dokola… Tehdy to byla 
beznadějná situace; Teď je to také beznadějná situace. „Co tu děláš 
takto bez křtu Duchem Svatým a bez těchto věcí? Jak ses sem dostal?“ 

244 Dobře, on přišel skrze nějaké místo mimo dveře, přišel bez toho 
řádného pozvání. Vidíte? Přišel skrze nějaký vzdělávací systém, vidíte 
nebo něco takového. Prostě přišel a řekl jim: „Svažte mu ruce 
a uvrhněte ho do té zevnější tmy, kde bude pláč, nářek a skřípání 
zubů.“ A tak on odešel do období soužení, vidíte. Nepřišel skrze dveře, 
tak… V pořádku. 

OTÁZKA: (204) 

Je Eliáš z Malachiáše 4 tentýž jako Eliáš zmíněný 
ve Zjevení 11:3; a je tím dalším svědkem… jsou ti další 
dva svědkové dvěma různými jednotlivci? 

Malachiáš 4:5; Zjevení 11:3; 1. Královská 19:18 

245 Ano. Eliáš z Malachiáše 4 nebude Eliášem z Malachiáše 3. Už 
jsme se tím zabývali minulý večer. „Budou tito dva odděleně?“ Tito 
dva, ano, Mojžíš a Eliáš podle našeho zjevení. (Nuže, nechci vás tu 
držet příliš dlouho.)  

OTÁZKA: (205) 

1. Královská 19. Bratře Branhame, věřím, že číslo 
těch, kteří nesklonili svá kolena, bylo sedm… 

Ano, je to tak. Sedm set místo… Děkuji. Tak je to správně. Sedm set 
                                                 
3to znamená představitelem bohaté vládnoucí vrstvy 
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místo sedmi tisíc… sedm tisíc místo sedmi set. Nuže, vidíte to?  

1. Královská 17:1 

246 Víte, opravdu, když člověk přichází takto kázat… Chtěl bych vás 
o něco poprosit, chci, abyste tomu porozuměli. Když Eliáš přišel 
z pouště, měl pouze jedno poselství. Vyšel z divočiny, přišel a řekl 
tomu králi na rovinu: „Ani rosa z nebe nespadne, dokud o to 
nepožádám.“ To byla slova, která měl a odešel zpět, a neřekl nikomu 
nic víc.  

Když měl další poselství, přišel rovnou s tímto poselstvím, obrátil se 
a odešel zpět do pouště. Vidíte? 

247 Nuže, jestli budete bedlivě pozorovat, když jsem položil úhelný 
kámen této modlitebny, On řekl: „Konej dílo evangelisty.“ A teď 
přichází hodina, kdy se to dílo rozděluje. Začíná se dít něco jiného. 
A pak jsem… vidíte. Přišel jsem sem a pokusil jsem se konat dílo 
evangelisty a ještě něco jiného a vidíte, kam to člověka přivedlo? Ó, 
očekávám, že tato církev je dost duchovní, aby to pochopila. 

OTÁZKA: (206) 

Bratře Branhame, chápu, že Eliáš tu musí být 
třikrát. Ty jsi nám řekl, že tu již byl dvakrát a že přijde 
znovu. Přijde ta osoba, na které odpočine duch Eliáše 
také znovu z pouště jako v případě těch dvou svědků, 
Mojžíše a Eliáše? 

248 Ne, ne. Bude pohanem, vidíte, k této pohanské církvi. Bůh je 
vždy posílá ke svému lidu. On přišel ke svým vlastním a Jeho vlastní Ho 
nepřijali. On vždy posílal svoje… Poselství na danou hodinu… 

249 Když Bůh jednal s Židy, nepřišel žádný prorok z pohanů. Když 
Bůh jednal s pohany, není tu ani jeden židovský prorok. Když se Bůh 
obrátí k Židům, nebude tu již žádný pohanský prorok. Rozumíte, co tím 
míním? V pořádku. V pořádku. 

OTÁZKA: 

Potom, když nastane vytržení… 

250 Nuže, nastane doba prolínání. Samozřejmě, jedno poselství se 
bude prolínat s dalším. To zde musí nastat brzy, vidíte, tak, jak jsem to 
již vysvětlil, vidíte; jako Pavel k pohanům, a tak dále. V pořádku. 

OTÁZKA: (207) 

Když nastane vytržení… bude na konci ještě někdo 
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z církve spasen, z těch, kteří nebyli vzati ve vytržení? 

Zjevení 22:11 

251 Ne. Ne, ne, protože krev již byla vzata. Vidíte, nebude už 
Přímluvce — věk pohanů skončí. Nikdo po vytržení nebude spasen, 
nikdo z církve, ne, ne. Církev… „Kdo je špinavý, ať se dál špiní a svatý, 
ať se dál posvěcuje.“ To se již nestane po vzetí církve.  

OTÁZKA: (208) 

Bratře Branhame, všiml jsem si, jak ses v poselství 
první pečetě odvolal k sedmdesáti týdnům Daniele. 
Pochopil jsem, že Daniel… z pásky o Danieli, když se 
evangelium vrátí k Židům, začne sedmdesát týdnů. 
Zůstává tu ještě jeden týden, sedm let pro Židy nebo 
pouze půl týdne… tedy zůstává pro ně tři a půl roku? 

252 Jenom půl týdne. Ježíš prorokoval během první poloviny toho 
týdne, jak bylo předpověděné. Zůstává jim tedy pouze jedna polovina. 

OTÁZKA: 

Bratře Branhame, jelikož ses během tohoto týdne 
nemodlil za nemocné, nechtěl bys…? 

To je prostě prosba. 

OTÁZKA: 

Bratře Branhame, nechtěl by ses se mnou setkat 
po bohoslužbě…? 

To je prosba. 

OTÁZKA: (209) 

Prosím, můžeš vysvětlit to, jak bude satan svázán 
na tisíc let a jak bude uvolněn pro bitvu ze Zjevení 20 
a 8. Jakou to má souvislost s bitvou u Armagedonu, 
která je zmíněna ve čtvrté pečeti? Budou Gog a Magog 
shromážděni z lidí z nové země? 

253 Dobře, to je dlouhá otázka a já se musím dotknout jen těch 
důležitých bodů, vidíte. Nuže, ta první věc. Nuže, snad to vysvětlím. 
Ale udělám to nejlépe, jak vím. 

OTÁZKA: 

Můžeš vysvětlit, jak bude satan svázán na tisíc let 
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a bude uvolněn pro bitvu ze Zjevení 20 a 8. 

Zjevení 20:8 

254 To není bitva Armagedon. Bitva Armagedon se odehrává po této 
straně (v pořádku), když skončí doba velkého soužení.  

OTÁZKA: 

Nuže, jakou to má souvislost s bitvou Goga 
a Magoga? 

Žádnou. Jedna je po této straně tisíce let, zatím co ta druhá je na 
konci toho tisíciletí. 

OTÁZKA: 

… jak bylo zmíněno ve čtvrté pečeti, budou Gog 
a Magog shromážděni z lidí z nové země? 

Zjevení 20:8 

255 Satan byl uvolněn ze svého vězení a vyšel, aby shromáždil 
všechny lidi, ty bezbožné, aby je přivedli na toto místo a Bůh poslal 
déšť síry z nebe a oni byli pohlceni. To jsou dvě naprosto různé bitvy.  

OTÁZKA: (210) 

Otázka: Co se týče šedesáti osmi miliónů 
zavražděných římskokatolickou církví, v jakém období 
historie se to stalo a v jak dlouhém časovém období se 
to stalo? 

256 Vezměte Schmuckerovou „Slavnou reformaci.“ Tuším, že 
někteří z vás učenců, mají tuto knihu, je to v podstatě historie církve. 
Zapomněl jsem přesně, na které straně to je, ale začalo to v době… 
církev to převzala od sv. Augustina z Hippo z Afriky. Bylo to v roce 354 
po Kristu a trvalo to do masakru v Irsku v roce 1850, vidíte. A tak ten 
čas je počítán od 33 po Kristu nebo 354 po Kristu — dovolte mi to teď 
říct správně. Od našeho letopočtu 3-5-4 do našeho letopočtu 1-8-5-0 — 
1850 podle historických záznamů na základě římské martyrologie4 to 
bylo šedesát osm miliónů protestantů, kteří byli usmrceni za to, že 
nesouhlasili s římským papežem. Říkají nám to dějiny. Jestliže budete 
namítat, že to tak není, v tom případě tu nemusel být ani George 
Washington nebo Lincoln. Víte, nikdo z nás v té době nežil, ale 
každopádně věřím, že oni tady byli. Jsou důkazy, které dosvědčují, že 
zde byli. 

                                                 
4 seznam křesťanských mučedníků 
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OTÁZKA: (211) 

Bratře Branhame, 19. kapitola a 18. verš: 
„Zachoval jsem v Izraeli — sedm tisíců, sedm tisíc, 
jichžto všech kolena se neskláněla Bálovi a jichžto 
všech ústa nelíbala ho.“ Prosím objasni mi tuto věc 
ohledně těch sedmi set. 

1. Královská 19:18 

257 To bylo sedm tisíc, vidíte. A co se týče líbání Bále. Copak 
nevíte…? Kolik z vás bylo předtím katolíky? Líbali jste sochy. 
A vzpomeňte si, v čase babylonském a Nabuchodonozora, když začalo 
království pohanů, byl vydán v… Když začalo království pohanů; ono 
přišlo skrze uctívání člověka.  

Daniel 1:17 

258 Nabuchodonozor postavil sochu člověka. A jestli máte duchovní 
smysl (nyní poslouchejte toto zjevení), toho ducha, ten muž, jehož 
zobrazení skrze své zjevení udělali, to byl Daniel — a zbožný muž začal 
být uctíván (vidíte to?), protože on ho pojmenoval Baltazar, a to jméno 
bylo jménem jeho boha. A on udělal obraz tohoto boha a to bylo ve 
skutečnosti zobrazení Daniele; a Daniel odmítl poklonit se svému 
vlastnímu obrazu. A zde se to znovu opakuje, vidíte.  

259 A zde se to opakuje znovu, dávejte pozor. Pohanské království 
začalo v těchto babylonských dnech skrze krále Nabuchodonozora; 
pohanský král dal církev a stát dohromady skrze přijetí svatého… 
obrazu svatého muže a vynutil jeho uctívání. Pohanské království 
končí, v nohou, což je nápis na stěně, skrze politickou moc, která 
sjednotila církev a stát dohromady, a znovu přinutila k líbání obrazů, je 
to stále jedno a totéž — obrazu svatého muže, jistě. 

OTÁZKA: (212) 

Bratře Branhame, když nastane vytržení, půjdou 
malé děti, které nemají rozpoznání toho, co je dobré 
a špatné, do vytržení? 

Jestliže jejich jména jsou zapsána v knize. Je to tak. V pořádku. 

OTÁZKA: (213) 

Bratře Branhame, minulý večer jsi řekl, že bylo 
spaseno sedm set lidí díky Eliášovu kázání. Asi jsi 
myslel sedm tisíc. 

260 Ano, je to tak. Prosím, odpusťte mi to. Tak je to správně. Řekl 
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jsem to. 

OTÁZKA: (214) 

Bratře Branhame, můžeš vyložit po otevření… 
Bratře Branhame, bude období… [promiňte] bude 
období… [Inu, to nejste vy, to jsem já, vidíte.] pomine čas 
milosti poté, když otevřeš těch sedm pečetí? 

261 Doufám, že ne. Ne, ne, přátelé, nepřipouštějte takovou 
myšlenku. Pokračujte rovnou dál. Vykopávejte brambory a choďte do 
shromáždění. Jestli se to stane ráno, buďte nalezeni přesně ve své 
povinnosti. 

262 Nezačněte… Jestli to uděláte, pak překroutíte podstatu této 
věci a její smysl. Může vás ohledně toho napadnout nějaká myšlenka 
nebo vlastní názory a tak dále. Odložte své vlastní názory. Jednoduše 
když se posadíte a nasloucháte těmto věcem, řekněte: „Děkuji Ti, 
Pane. Chtěl bych jednoduše chodit s Tebou v bližším spojení.“ 
Nepřestaňte pracovat a neříkejte: „Prodám všechny věci.“ 

Nějaký muž sem přichvátal tehdy ze Severní Karoliny krátce předtím, 
než jsme odjeli a řekl: „Sláva Bohu! Můžeš mi říct, kde se nachází…? 
(Jednalo se o nějakou význačnou osobnost.“) 

Řekl jsem: „Ó?“ 

263 „Ó, ano, pane.“ Řekl: „Ten chlapík, on má…“ Řekl: „Ten chlapík 
je prezidentem rozhlasové misie.“ 

Řekl jsem: „Čeho?“ 

On řekl: „Rozhlasové misie.“ 

Odpověděl jsem: „Nerozumím tomu.“ 

A on řekl: „Ó, ten chlapík je prezidentem.“ 

Řekl jsem: „Jakže se jmenuje?“ 

Řekl: „Myslím, že Branham. Něco takového — Brown nebo Branham.“ 

Odpověděl jsem: „Dobře, jmenuji se Branham.“ 

On řekl: „Ty jsi prezidentem rozhlasové misie?“ 

Řekl jsem: „Ne, pane.“ 

264 Řekl: „Dobře, kde začalo to milénium?“ 
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Odpověděl jsem: „Nevím.“ 

On řekl: „Co, ty jsi přece… Ty jsi tvrdil, že to je právě zde a nevíš 
o tom?“ 

Řekl jsem: „Ne, nikoliv, nevím.“ 

On řekl: „Dobře, sláva Bohu, mám některé přátele, kteří mi to přišli 
říct“ a pokračoval: „Přestal jsem pracovat“ (byl ještě ve svém 
pracovním oblečení). Řekl: „Bratře, já toužím po tom miléniu.“ 

A já jsem řekl: „Dobře, ale myslím, že jsi trochu zmaten, to není 
pravda, bratře.“ 

A v té době přijelo auto, taxík. Ta žena řekla: „Počkej, počkej, 
počkej!“ Nenápadná žena přišla a řekla: „Pomodli se za mého 
manžela.“ 

Řekl jsem: „Ano, paní. Oč se jedná?“ 

Ona řekla: „Dobře, dozvěděla jsem se, že je tu třeba čekat celý měsíc 
na rozhovor, aby ses za někoho pomodlil.“ 

Řekl jsem: „Cože?“ 

A ona řekla: „Ano, pane, ale já jsem v zoufalém stavu. Musíš se 
pomodlit za mého manžela.“ 

Řekl jsem: „Jistě, kde je? Přiveď ho sem.“ 

Ten chlapík tam stál, díval se a řekl: „Ty se taky modlíš za nemocné?“ 

Odpověděl jsem: „Ano, pane.“ 

„Jak jsi řekl, že se jmenuješ? Branham? A ty nevíš nic o miléniu?“ 

Řekl jsem: „Dobře, já… Ne, nevím.“ Řekl jsem: „Já tomu zde v Bibli 
přesně nerozumím.“ 

On řekl: „Nuže, je to právě teď. Lidé přicházejí ze všech stran.“ 

Řekl jsem: „Kde to je?“ 

On řekl: „V Jeffersonville, Indiana, tady pod tímto mostem.“ 

„Pane, vy toho víte víc než já.“ A řekl jsem: „Já o tom přece nic 
nevím.“ Řekl jsem: „Pojď, posaďme se. Snad si o tom popovídáme.“ 
Udělali jsme to, vidíte. 

Nikdy, nikdy, vidíte, přátelé, nikdy si nežádejte službu. (Víte, co tím 
myslím.) Budete šťastnější tak, jak jste. Prostě jděte dál. 
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OTÁZKA: (215) 

Bude církev, která musela projít obdobím soužení 
po vytržení nevěsty postavena před soud? [Nebude 
postavena před soud.] Bude to před nebo po tisíciletí? 
[Ó, promiňte; promiňte, kdokoliv to napsal.] Když církev, 
která… Bude církev, která musela projít obdobím 
soužení po vytržení nevěsty postavena před soud? 
Bude to před nebo po tisíciletí? 

265 Po, ti ostatní mrtví neožili po dobu tisíc let, ti, kteří neodešli 
s nevěstou. Vidíte. 

OTÁZKA: (216) 

Řekl jsi mnohokrát, že komunismus byl vzbuzen 
Bohem, aby posloužil svému cíli, stejně jako král 
Nabuchodonozor. Kde tedy komunismus zapadá do 
tohoto obrazu… kdy se to stane? Jakým způsobem to 
bude dovedeno do konce? Mnozí učenci věří, že 
království severu Goga a Magoga, zmíněné v Písmech, 
že oni tam sestoupí proti Izraeli v… [Nemohu přesně 
pochopit, oč se jedná.] Věřím, že… některé z těch pásek, 
které byly nahrány, ty jsi řekl, že nakonec shodí… že 
komunismus nakonec zničí katolicismus nebo Vatikán 
explozí. Souhlasí to? 

Zjevení 16:19; Zjevení 18:8-12 

266 Ano. Zjevení 16, tam to nenajdete, Zjevení 18:8 a 12. Jestli je 
dotyčná osoba zde a chce si vzít kousek papíru ohledně toho, můžete 
se na to podívat a ověřit si to. Ano. „Běda, běda, veliké město… 
protože v jediné hodině nastal její konec.“ Kupci a všichni ostatní, kteří 
se zabývali jejím kupectvím. To nastane. Je to tak. A ne…  

267 Přestaňte… Prostě zapomeňte na komunismus. Je to pouze 
sebranka lidí, obyčejných barbarů, (to znamená bezbožníků). Je to 
systém… Dovolte mi zde něco ukázat, jenom ukázat, jak je to 
jednoduché. Jakže, v Rusku je pouze jedno procento komunistů. Jim je 
zapotřebí posel. Jedno procento. Devadesát devět procent se jich stále 
drží křesťanské strany. Jedno procento, nuže, jak může jedno procento 
ovládat devadesát devět procent? To by vám mělo zodpovědět rovnou 
tady tu otázku. Kdyby to Bůh nedovolil, tedy, byli by odmítnuti již 
dávno, vidíte. Jistě. 
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OTÁZKA: (217) 

Bratře Branhame, ty jsi řekl, že Řím v těch 
posledních tři a půl letech ovládne Židy. To se stane… 
těch prvních tří a půl let velikého soužení nebo to 
bude těch tři a půl let na konci? Je to správné? 

268 To bude těch posledních tři a půl let. Je to tak. Ne ty první, 
protože ty už pominuly. (Mám tady ještě jednu otázku na toto téma.) 

OTÁZKA: (218) 

Můj drahý bratře, půjde Eliáš z Malachiáše 4:5 na 
poušť, jak nám říká 1. Královská 17, že udělal ten jiný 
Eliáš? 

Malachiáš 4:5 

269 Dobře, nemohu říct přesně, že on by… šel by na poušť, ale on 
takový bude, vidíte: On byl… Elizeus a Eliáš, všimli jste si, většina 
takových lidí; to jsou ti, kteří se drží daleko od lidí. Jsou svým 
způsobem podivíny. Příliš se s lidmi nespolčují.  

270 Všimněte si, jaký byl Elizeus a Eliáš a Jan Křtitel a to je prostě 
povaha toho ducha, vidíte. A oni ne… Věřím, že tito muži budou 
milovat divočinu a snad se budou i zdržovat v poušti. Ale teď stranou 
toho, zda bude poustevníkem a bude žít na poušti, to nemohu říct. 
Někdy to tak dělali. Elizeus to nedělal, ale Eliáš ano. A pak Jan, on žil 
na poušti. 

Není to jednoduché. Ale ti další proroci, kteří přicházeli z Judska, 
nevím, kde se zdržovali. Mohli snad tábořit na nějakém pahorku. Nebo 
co dělali za dnů svého proroctví… Stejně tak nevím, co budou dělat 
potom. Ale vy… To, co bych vám chtěl říct, je toto: Budou… 

271 Dotyčný je zde zvědav: „Budou bydlet na poušti?“ Jakže, v tom 
případě by museli odejít na sever Britské Kolumbie, aby tam našli 
dostatek divočiny, ve které by mohli bydlet — někde tam, vidíte. Tak 
tedy, bude to někdo… Vidíte, divočina už zanikla. Už nám moc divočiny 
nezůstalo. Tak jim zůstává jen to, že budou milovníky divočiny a snad 
se v té divočině budou hodně zdržovat… Můžete si všimnout, že jejich 
povaha je nekompromisní; a poznáte to, když přijdou. Když to přijde, 
uvidíte to, jestli budete ostražití. 

Nuže, tady je ještě jedna. Nevím, jak se jí dotknout. A mám ještě 
jednu předtím, a tak bych prosil, abychom na chvíli stiskli knoflík 
magnetofonu. 
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OTÁZKA: (219) 

Jestli je Bůh jedinou osobností, proč nebo jakým 
způsobem mohl mluvit sám k sobě na hoře 
Proměnění? 

272 To jsem právě objasnil, vidíte. Chtěl bych se vás na to zeptat. 
Chtěl bych… Když se Ježíš modlil k Otci, vidíte… Věřím, že máš křest 
Duchem Svatým, že ano, bratře? Nechtěl by ses na chvíli postavit? Ty 
o sobě říkáš, že máš křest Duchem Svatým? Já také. Čím to tedy je? 
Tedy, netvrdím, že mám moc sám v sobě otevřít tato tajemství. Nemám 
sílu uzdravovat nemocné. Je to Bůh. 

273 Věřím, že jsi služebníkem. Pokud se nemýlím, jsi z Arkansasu. 
V pořádku. Nuže, v tobě… je to, abys kázal Evangelium. Ty jsi vyrostl 
na farmě a v jejím okolí. Ty o tom nejsi informovaný, ale něco do tebe 
vstoupilo, abys kázal Evangelium. A ty netvrdíš o sobě, že to jsi ty sám. 
Je to jiná osoba, která se jmenuje Duch Svatý. Souhlasíš? V pořádku. 

Nuže, chtěl bych se tě zeptat. Ten Duch Svatý přebývá v tobě. Je to 
tak? Hovoříš s Ním? Rozmlouváš s Ním? Modlíš se k Němu? 
V pořádku, to je všechno, co jsem chtěl… Děkuji ti velice. Nuže, 
pochopil jsi to? 

Jan 3:13; Jan 6:62 

274 Chtěl bych se tě zeptat na jednu věc: Jak se to stalo, když Ježíš 
u svatého Jana 3, On řekl: „Tak bude i Syn člověka, který je nyní v nebi 
(vidíte?), nuže On je v nebi a přišel na zem (vidíte?), Syn člověka, který 
je nyní v nebi…,“ a zde On stál a hovořil s nějakou osobou. Nuže, 
můžeš mi na to odpovědět.  

275 Ježíš a Otec, to byla jedna a tatáž osoba, stejně tak jako Duch 
Svatý ve mně. Ty se na mě díváš během kázání, ale to nejsem já. To 
nejsem já, který může promluvit Slovo, které může stvořit zvíře, však 
to víš; a můžeš se posadit, rozhlížet, pak to zvíře zabiješ a sníš. To je 
stvořitelská moc. Člověk toho není schopen. 

276 To nejsem já, který může uchopit tady toho malého chlapce, 
když ho lékaři dnes večer položili na znak se srdeční nemocí a říct: 
„Tak praví William Branham…“ Ne! „Tak praví Pán, to pominulo.“ 
A přinést ho na druhý den k lékaři a všechno zmizelo. 

277 Dítě nemocné leukémií tak, že jeho oči jsou vybouleny a se 
žlutou pletí a žaludek… tak, že muselo do nemocnice na transfúzi krve, 
aby sem vůbec mohlo přijet. A během pěti minut pláče, prosí 
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o hamburgera, a když je vezmete příštího dne k lékaři, on nemůže najít 
ani stopu po této věci. Je to „Tak praví William Branham?“ To je „Tak 
praví Pán!“ A přece On je někdo jiný než já, ale On se může vyjádřit 
pouze skrze mě, rozumíš? 

Jan 14:10 

278 To je tak, jak to bylo s Ježíšem a Otcem. Ježíš řekl: „To nejsem 
já, který koná tyto skutky, je to můj Otec, který přebývá ve mně.“ 
Nuže, Syn člověka sestoupí z nebe, který je nyní v nebi. Vidíte? Co to 
bylo? On byl všudy přítomný, protože byl Bohem.  

Nuže, zde je další, já… (V obecenstvu je přineseno proroctví.) Děkuji. 
Otče Bože. Děkujeme za přítomnost Tvého Ducha, zde. A bylo nám 
řečeno, Otče, že jednou, když přicházel nepřítel, Duch připadl na 
muže, který prorokoval skrze něj a promluvil. To přivedlo tyto věci na 
správnou míru a oni věděli, jak mají jít a porazit nepřítele a kde ho 
naleznou. 

A děkuji Tobě, Otče, že Ty zůstáváš tím stejným Bohem, kterým jsi 
vždy byl. Ty jsi stále tentýž. My se měníme a věky se mění, a čas se 
mění, a lidé; ale Ty se neměníš. Tvé způsoby jsou neměnné; Tvoje 
milost je tatáž; Tvoje skutky jsou tytéž, protože jsou nádherné 
a přesahují možnost lidského vnímání a poznání. 

Ó, jak Ti děkujeme, Pane, že Tvá tajemství jsou skryta v srdcích Tvých 
služebníků; jsme ti za to tolik vděčni, Pane a nechť bychom mohli jít 
jako svítící světla z jednoho místa na druhé a snažit se milovat, 
a přivést jiné, a mohli spustit sítě ve všech koutech, házet sítě, 
abychom si mohli být jisti, že jsme vytáhli každou rybu, která Ti náleží. 
A pak: „Beránek Boží vezme svou nevěstu, aby na věky byla po Jeho 
boku.“ Očekáváme tento čas skrze jméno Ježíše Krista. Amen. 

Kolik z vás zde přítomných je nemocných? Chtěl bych vidět vaše ruce. 
Dobře, vypadá to tak asi na… Mohli byste ještě jednou podržet vaše 
ruce? Asi čtyřicet sedm? V pořádku, je půl dvanácté. Můžeme se teď 
modlit za nemocné a věnovat večer… Přejete si to tak? Věřím, že právě 
teď bychom měli vhodný čas, abychom to udělali. Řeknu vám proč. 
Duch Svatý stojí právě zde a dává pomazání. 

Nuže, dostali jsme se teď pod působení Ducha, vidíte, a něco můžete 
pozorovat a porozumět, že něco… něco je přítomno. A jestliže jste 
schopni věřit, pak byste měli věřit právě teď. Jestli kdy budete věřit, 
udělejte to teď. 

Nuže, chtěli bychom k tomu přistoupit velice tiše a ať ti, kteří jsou 
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v této uličce, kteří zvedli své ruce, ať vejdou do této uličky, a pak 
přicházejí tímto směrem a my budeme brát jednu uličku za druhou, je 
jich možná čtyřicet pět nebo čtyřicet sedm. Nebude to trvat moc 
dlouho. 

Poprosím bratra Neville, jestli by sem přišel a postavil se vedle mě, 
abychom se spolu modlili. Nejdříve ať přicházejí ti z této uličky, ať sem 
na chvíli zůstanou stát, a budeme se za vás modlit, a na každého 
vkládat ruce. Nuže, to je správné. Prostě všichni, kteří přicházejí do 
modlitební řady, vidíte, ti kteří mají přijít do modlitební řady. 

Nuže, podívejte, ušetřili jsme ten čas tak, abychom si byli jisti, že 
jsme to docílili; budeme se tedy za vás modlit. Podívejte se přátelé, 
dovolte mi něco vysvětlit. Ježíš Kristus řekl, že… „ znamení tato mít 
budou ti, kteří uvěří.“ 

Marek 16:17 

279 Nyní sledujte. On nikdy neřekl: „Budou-li se za ně modlit.“ 

„Jestliže budou vkládat ruce na nemocné, uzdraví se.“ A jestli Bůh 
může vzít beznadějný případ leukémie; a ta malá dívenka, která 
nemůže věřit sama za sebe, a může ji dokonale uzdravit… jestli může 
vzít další případ malého chlapce a uzdravit ho natolik, že lékaři nejsou 
schopni žádnou revmatickou horečku v jeho krvi nebo kdekoliv jinde 
nalézt, co On může potom udělat pro vás? Nuže, ty malé děti oni 
dokonce nerozumí, čím je modlitba. Prostě jsem na ně vkládal ruce 
a to přineslo kýžený výsledek. Rozumíme tomu.  

280 Zatímco stojíte, modlete se teď… Nebeský Otče, ve Tvé veliké 
přítomnosti nacházející se zde, toho velikého Ducha Svatého, toho, 
jehož snímek tu máme, toho, o Němž čteme v Bibli; On je právě teď na 
tom místě přítomen. On zjevuje sám Sebe skrze lidské tělo. 

Ó, jak jsme Jej viděli, že nikdy po celá tato léta neselhal a byl schopen 
zjevovat každou myšlenku lidského srdce, zjevovat hřích, pokud se ho 
dopustili a říct jim přesně, co se jim přihodilo a co bude, aniž by to 
jednou selhalo. Tak tedy víme, že Bůh Abrahama, Izáka a Izraele stále 
zůstává Bohem v osobě Ježíše Krista. 

A nyní skrze Jeho Ducha sestupujícího z nebe, pod krví, která byla 
prolita na Golgotě, jež sestupuje dolů mezi lidi, aby se projevil 
v lidském těle krátce před spálením světa… Ten veliký Duch Svatý 
reprezentovaný v lidském těle, tito vzácní lidé, kteří přijali tuto krev 
smíření, a Duch Svatý byl přijat do jejich niter, Bůh reprezentovaný 
v lidském těle… 
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A tak, tyto skutky nebude předvádět lidské tělo, jako při křtu, a tak 
dále. Máme pověření, že tato znamení budou provázet ty, kteří věří ve 
vkládání rukou na nemocné, a Duch Svatý bude dohlížet na to, aby se 
uzdravili, jestli, jenom věří. 

Nuže, Otče, víme, že tyto věci jsou pravdivé. Tito lidé, kteří tu stojí, 
budou procházet pod těmito rukama kazatelů, kteří přijali Ducha 
Svatého a kteří jsou připraveni, Pane, aby vkládali na nemocné ruce. 
Víme, Otče, že se to stane, jestli tito lidé budou jenom věřit, přesně, 
jak je řečeno v každém Slovu, které jsi zaslíbil. A tak, to se nemůže stát 
bez víry, protože to je nemožnou věcí líbit se Bohu bez víry. Prostě to 
není možné. 

281 A nyní, my ve víře věříme spolu se zaslíbením ležícím vedle nás 
s těmito pečetěmi Bible, jenž nám byly otevřeny, totiž, že Bůh dodržel 
své Slovo; nechť tito vzácní lidé, kteří jsou nemocní, Pane… A můj 
soucit jim vychází vstříc jakožto lidské bytosti ve smrtelném těle, 
stejném jako jejich; a ten sám Duch Svatý, který přebývá v nás, Pane, 
přebývá rovněž i v nich a my soucítíme jeden s druhým. 
A uvědomujeme si, že nová smlouva v nové krvi… Jestliže tato stará 
nabízela uzdravení, o kolik více a lépe to bude činit tato nová? Otče, ať 
se stane, aby tito lidé nepolevili, ale přijali své uzdravení, když budou 
procházet pod těmito rukama tvých služebníků skrze jméno Ježíše 
Krista. Amen. 

Nuže, budeme… Tato strana se může posadit, zatímco tato strana 
bude procházet, a pak se tato strana vrátí a tato druhá strana… Nuže, 
někteří z vás bratří, kteří se postavili… věřím, že jste kazatelé, všichni 
tady. Kde je doktor… bratr Ned? Chystáš se jít do modlitební řady, 
bratře Nede? Jakmile projdeš modlitební řadou, přejdi hned do této 
řady. 

Nuže, ať tito tady na této straně, ať se na chvíli posadí a já vezmu 
nejdřív lidi z této strany. Pak vezmeme tuto střední uličku a tyto 
pošleme dozadu. A pak vezmeme tuto uličku a ty pošleme tímto 
směrem a budeme se za každého modlit. 

Chtěl bych požádat bratra Tedda… Kde jsi? V pořádku, můžeš nám 
zahrát „Veliký Lékař je přítomen?“ A ať pianista, kdekoliv je, nás 
doprovodí, pokud je to možné. 

282 Poslouchejte, vzpomínám ten čas, kdy byla hraná tato píseň 
a ten malý chlapec byl přinesen na pódium. A ta malá amišská dívka 
hrála „Veliký Lékař je přítomen.“ 
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Měla takové tmavé vlasy nebo spíš blond vlasy, (byla to Menonitka 
nebo Amiška) ty vlasy splývaly po její hlavě. 

283 A Duch Svatý zasáhl toho malého chlapce po vložení rukou (měl 
zmrzačenou nohu) a on vyskočil z mé náruče a začal běhat po pódiu. 
Jeho matka povstala a skácela se, byla původem menonitka. 

284 A Duch Svatý zasáhl tuto malou menonitskou nebo amišskou 
dívku, kýmkoliv byla (se svým tatínkem, který tam seděl ve svém 
menonitském oděvu nebo kýmkoliv on byl) a ona vyskočila od toho 
piana se zvednutýma nahoru rukama a její krásné vlasy se „rozplynuly“ 
do široka (vypadala jako anděl) a začala zpívat v Duchu. A když to 
dělala, piano pokračovalo v doprovodu: „Veliký Lékař je přítomen, 
soucítící Ježíš.“ 

285 Všichni tehdy tam stojící, tisíce se dívali, na tyto klávesy, jak se 
pohybovaly nahoru a dolů: „Veliký Lékař je přítomen, soucítící Ježíš…“ 
Lidé povstávali ze svých invalidních vozíků, ze svých přenosných lůžek, 
ze svých nosítek a odcházeli. Tentýž Pán Ježíš je dnes ráno právě zde, 
právě tentýž, jak byl v tamté místnosti. 

Jen nyní věřte. Hrajte tuto píseň, pokud je to možné „Veliký Lékař.“ 
Nuže, ať se všichni modlí. Ať přicházejí tímto prostorem a odcházejí 
tímto směrem a přímo na svá sedadla nebo kamkoliv chcete odejít, 
abyste uvolnili průchod. Slyšeli jste to jasně tam vzadu? V pořádku, teď 
se vracejte na svá místa a my se postavíme sem. 

286 Teď poslouchejte. Zatímco se tito zde budou modlit, modlete se 
za ně. Když za vás bude již modleno, oni se za vás budou modlit. Nuže, 
vy kazatelé, postavte se sem. Chtěl bych vkládat ruce na ty, kteří tu 
budou procházet. 

Nuže, všichni tedy se skloněnými hlavami, ať vaše hlavy jsou 
skloněny; modlete se… když tady budete procházet, pak… ruce na vás 
vloženy, pamatujte, je to zaslíbení… Bůh, který zjevuje tajemství své 
Knihy a tajemství lidského srdce, On je Bohem, který to potvrdí, pokud 
tomu budete jen věřit. Nuže, všichni buďte v modlitbě. V pořádku, 
skloňme naše hlavy. 

Nuže, Pane Ježíši, když tito lidé procházejí, nechť moc všemohoucího 
Boha obživí okamžitě jejich víru, jakmile budou procházet, ve jménu 
Ježíše. 

V pořádku. Ať se začne sem tato řada pohybovat. Ať každý na ně 
položí ruce, vy kazatelé, na ty procházející. Ve jménu Pána Ježíše, 
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vkládám své ruce… (Bratr Branham se modlí za nemocné.) 

Ó, není On nádherný? Věřím, že každá osoba, která tu dnes ráno 
procházela pod tím ohromným pomazáním… Věřím. Jestli se 
podíváte… Nuže, nevyhlížejte něco velkého. Jen si zapamatujte, ta 
jednoduchá věc spočívá ve víře v to, co On zaslíbil. Řekněme to tedy 
společně. Nedíváme se na něco velikého, ale ve jménu Ježíše 
přijímáme Jeho zaslíbení. Tím to je vyřešeno. Tím to pominulo. Amen. 
Bůh vám žehnej. 


